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Slovo starosty

Vážení občané,
první oblastí, u které bych 

se rád zastavil, je zajištění 
provozu zařízení v majetku 
města (škola, školka, VPS, 
DPS, atd.), stejně jako zajiš-
tění dalších činností, jež nám 
ukládá zákon o obcích.

Ani město není výjimkou 
a stejně jako Vaše domác-
nosti se potýkáme s úhradou 
energií a zajištěním provozu. 
Příjmy z daní jsou stále nižší 
a ceny za energie rostou. Když 
ke všem výdajům připočteme 
navýšení ceny za odpadové 
hospodářství města cca 800. 
000 Kč zjistíme, že mnoho 
volných prostředků na další 
rozvoj města a pokrytí potřeb 
a požadavků občanů nezbývá. 
Přesto rok 2011 skončil pře-
bytkem 2, 628. 000 Kč. Částka 
se zdá být vysoká, ale snahou 
vedení města bylo v minu-
lém roce vytvořit základ pro 
fi nancování investičních akcí 
plánovaných na rok 2012. 
Byla podána nová žádost 
o dotaci na zateplení sportov-
ní haly. V případě kladného 
vyřízení budeme z vlastních 
zdrojů dofi nancovávat asi 
5 mil. Kč. Tato částka při sta-

vu sportovní haly zcela jistě 
nebude konečná.

Další dvě akce se týkají 
Masarykovy základní ško-
ly. Vybudování parkovacího 
zálivu je před vydáním sta-
vebního povolení a realizace 
bude v průběhu prázdnin, 
stejně jako rekonstrukce 
nevyhovujícího sociálního 
zařízení v přístavbě. Náklady 
na každou z těchto staveb se 
přibližují 1 mil. Kč.

Zastupitelstvo rozhodlo 
v rámci přípravy investičních 
akcí o vypracování projekto-
vé dokumentace na rekon-
strukci budovy bývalé školy 
na náměstí a celé oblasti jižní 
části náměstí od ul. Nádraž-
ní po vracovskou faru. Dále 
také rozhodlo o přípravě 

projektové dokumentace na 
rekonstrukci komunikace 
v ulici Lipinské. Samozřejmě 
je spousta dalších drobnějších 
akcí, které z pohledu občanů 
jsou potřebné, snažíme se je 
řešit průběžně. Budeme se 
i nadále snažit hospodárně 
využívat fi nanční prostředky 
pro rozvoj našeho města.

Vnímám kritiku, ale i 
mnohá souhlasná vyjádření, 
že město řeší stav v oblasti 
zeleně a stromů. Chápu, že 
starším občanům přirostly 
k srdci mnohé stromy v růz-
ných lokalitách Vracova, ale 
událost padlé lípy u staré ško-
ly na náměstí ukázala, že byl 
nejvyšší čas tuto oblast řešit. 
Můžeme mluvit o velkém 
štěstí, že se neopakovala situ-

ace ze Zlína, kde vinou pad-
lého stromu došlo k úmrtí. 
I nadřízené orgány krajské-
ho úřadu potvrdily správnost 
povolení ke kácení s doplně-
ním, že topoly v Olšíčkách 
měly být nahrazeny novou 
výsadbou již před 10 – 15 
lety. Nás tato situace netěší, 
ale snad ocení další generace 
správnost těchto kroků. 

V dalších příspěvcích se 
jistě dozvíte mnoho zajíma-
vého a potřebného. Bohužel 
se nedokážu zbavit dojmu, že 
přestáváme v mnoha přípa-
dech naslouchat protistraně 
a vnímáme jako důležité jen 
své argumenty. 

Jaromír Repík
starosta města Vracova 
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Dne 1. listopadu 2011
schválilo: 

 3. úpravu rozpočtu města 
Vracova a to rozpočtová opat-
ření č. 18 – 25, rozpočet města 
Vracova na rok 2011 zůstává 
jako schodkový: vlastní pří-
jmy: 54.733.400 Kč, výdaje: 
schválený rozpočet včetně 
splátek úvěrů 53.821.900 Kč, 
výdaje po 3. úpravě rozpočtu 
54.953.400 Kč, rozdíl – scho-
dek ve výši 220.000 Kč mezi 
příjmy a výdaji bude pokryt 
fi nancováním - zůstatkem 
z roku 2010 

Dne 19. prosince 2011
vzalo na vědomí:

 kontrolu usnesení z minu-
lého ZM

 zprávu o činnosti rady 
města od posledního zasedání 
ZM

 zápis fi nančního výboru 
ze dne 29.11.2011 k návrhu 
rozpočtu města na rok 2012 
a vyjádření rady města k této 
zprávě ze dne 7.12.2011
schválilo: 

 v souladu s ustanovením 
§ 44 písm. c) zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plá-
nování a stavebním řádu (sta-
vební zákon), ve znění pozděj-
ších předpisů, pořízení Změny 
č. 6 územního plánu města 
Vracov, která zahrnuje dílčí 
změnu č. 2 - změnu využití 
ploch parc.č. 3660/1 a 3660/2 
z plochy bydlení v rodinných 
domech do plochy bydlení 
v rodinných domech s podmí-
nečně přípustným bydlením 
i v bytových domech, za před-
pokladu úhrady poměrné čás-
ti nákladů na pořízení změny 
navrhovatelem Mgr. xy

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

 pana Jaromíra Repíka jako 
určeného zastupitele pro poři-
zování Změny č. 6 ÚPM Vra-
cov, Ing. arch. Martu Stupko-
vou (Urbanistický ateliér Zlín) 
jako projektanta Změny č. 6 
ÚPM Vracov a MěÚ Kyjov, 
odbor Úřad územního pláno-
vání jako pořizovatele Změny 
č. 6 ÚPM

 dodatek č.1 ke kupní 
smlouvě V-2477/2009-738 ze 
dne 21.7.2009 mezi Městem 
Vracov a Ing. xy, kterým se 
mění závazek uvedený v čl. 
V. odst. 2 Kupní smlouvy, 
kdy při zcizení nemovitos-
tí uvedených v této smlou-
vě ve prospěch RC Reinvest 
nebude Ing. xy uplatňovat po 
Městu Vracov žádné sankce 
za porušení sjednané povin-
nosti dle čl. V. odst. 2 Kupní 
smlouvy, nebude uplatňovat 
žádnou náhradu škody, ani 
od Kupní smlouvy neodstou-
pí. V opačném případě záva-
zek uvedený v čl. V. odst. 2 
Kupní smlouvy zůstává beze 
změny v platnosti

 smlouvu o budoucí kupní 
smlouvě, o budoucí smlouvě 
o zřízení předkupního práva 
věcného a o budoucí smlou-
vě o zřízení věcných břemen 
mezi Městem Vracov a RC 
Reinvest, a.s., týkající se pře-
vodu pozemků p.č. 7
- zastavěná plocha a nádvo-
ří o výměře 356 m2, stavba 
občanské vybavenosti čp. 46 
na pozemku p.č. 7 – zastavě-
ná plocha a nádvoří, poze-
mek p.č. 9 - zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 175 m2, 
stavba občanské vybavenosti 
čp. 1046 na pozemku p.č. 9 
-  zastavěná plocha a nádvoří, 
pozemek p.č. 11 - zastavěná 

plocha a nádvoří o výměře 
362 m2 , rodinný dům čp. 412 
na pozemku p.č. 11 – zastavě-
ná plocha a nádvoří, pozemek 
p.č. 12 – zastavěná plocha 
a nádvoří o výměře 397 m2, 
pozemek p.č. 14 – zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 
498 m2 , rodinný dům čp. 45 
na pozemku p.č. 14 – zasta-
věná plocha a nádvoří, část 
pozemku p.č. 18 – označenou 
dle Geometrického plánu č. 
2015-2260/2011, který tvoří 
přílohou č. 3 této smlouvy, 
novým parcelním číslem 18/2 
- ostatní plocha o výměře 
2282 m2 za cenu 5.170.000 
Kč dle znaleckého posudku 
znalce Ing. Františka Slabáka, 
číslo 1002-130/11 ze dne 26. 
10. 2011

 4. úpravu rozpočtu města 
Vracova a to rozpočtová opat-
ření č. 26 – 32,rozpočet města 
Vracova na rok 2011 zůstává 
jako schodkový:          
vlastní příjmy: 55.254.100 
Kč, výdaje: schválený roz-
počet včetně splátek úvěrů 
53.821.900 Kč, výdaje po 4. 
úpravě rozpočtu 55.474.100 
Kč, rozdíl – schodek ve výši 
220.000 Kč mezi příjmy a 
výdaji bude pokryt fi nancová-
ním - zůstatkem z roku 2010 

 rozpočet města Vracova na 
rok 2012 jako schodkový tak-
to: vlastní příjmy 47.900.000 
Kč, výdaje 51.101.100 Kč, 
schodek 3.201.100 Kč bude 
pokryt fi nancováním - dotací 
ve výši 3.201.100 Kč

 obecně závaznou vyhláš-
ku města Vracova č. 3/2011, 
kterou se mění obecně závaz-
ná vyhláška města Vracova č. 
4/2010, o místních poplatcích

 kupní smlouvu s manžely 

xy ve věci převodu pozemku 
parc. č. 4417/29 – ostatní plo-
cha o výměře 54 m2 za kupní 
cenu 125,-Kč/m2, celkem 6.750 
Kč dle smlouvy o budoucí 
kupní smlouvě ze dne 19. 5. 
2011 a Dodatku č. 1 ze dne 17. 
8. 2011, kdy podmínky sta-
novené ve smlouvě o budoucí 
smlouvě byly splněny

 bezúplatný převod pozem-
ku parc. č. 125/5 – ostatní plo-
cha o výměře 5 m2 a pozemku 
parc. č. 314/7 – ostatní plo-
cha o výměře 126 m2 v ulici 
Mlýnská v obci a k. ú. Vracov 
na základě Smlouvy o bezú-
platném převodu nemovitostí 
bez omezujících podmínek 
č. UZSV/BHO/3335/2011-
BHOM s ČR - Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech 
majetkových

neschválilo: 
 návrh varianty A umístění 

bytového domu na pozemcích 
parc.č. 3660/1 a 3660/2 v k.ú. 
Vracov, lokalita Ernestovská 
humna, zpracovaného Urba-
nistickým střediskem Brno 
s.r.o. 

 potvrzení velikosti bytové-
ho domu dle platného regu-
lačního plánu Ernestovská 
humna, tzn. v 1 domě 4 bytové 
jednotky, max. 2 bytové domy
pověřilo:

  starostu města Vracova 
k provedení nezbytných úprav 
rozpočtu města Vracova 
k 31.12.2011 s tím, že zastu-
pitelstvu města budou před-
loženy na nejbližším zasedání

 starostu města k jednání 
s Římskokatolickou farností 
Vracov o nových podmín-
kách převodu pozemku parc.
č. 314/28

Zasedání  rady  města Vracova 
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Výpis ze zasedání rady měs-
ta, která ve dnech 3.11.2011 
– 15.3.2012 zasedala 9 x 
Mimo jiné projednala :
schválila :
-  uzavření smlouvy 
na pojištění majetku města 

a odpovědnosti za škodu s 
pojišťovnou Kooperativa a.s. 
(majetek 152.934 Kč, vozidla 
48.477 Kč) 

 uzavření smlouvy o 
možnosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova parc. 

č. 3605/3 s xy – provedení 
stavby sjezdu a stavby kana-
lizační, vodovodní a NN pří-
pojky k plánované novostav-
bě RD na pozemcích parc. č. 
3602, 3603/2, 3600/5 a 3600/6 
v ul. Lomená v obci a k. ú. 

Vracov
 ceník propagačních mate-

riálů v informačním středisku
 uzavření dohody s Řím-

skokatolickou farností Vra-
cov o poskytnutí potřebného 
množství topolového dřeva na 
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opravu střechy fary získaného 
při těžbě v trati Olšíčka

 příspěvek ve výši 3.000 Kč 
farnosti na opravu osvětlení u 
kostela (z fondu rady)

 pronájem uzavření smlou-
vy o možnosti provést stavbu 
na pozemku Města Vracova 
parc. č. 717/1 s xy – provede-
ní stavby sjezdu (zpevněné 
plochy ze zámkové dlažby) k 
plánované novostavbě garáže 
na pozemcích parc. č. 796/2, 
796/3 a 717/3 v ul. Jana Husa 
v obci a k. ú. Vracov

 uzavření smlouvy o uží-
vání pozemku a uzavření 
budoucí smlouvy s Vodovo-
dy a kanalizacemi Hodonín 
a. s. na pozemky parc. č. 
4859/87 – orná půda v obci a 
k. ú. Vracov a parc. č. 5404/1 
– ostatní plocha v obci a k. ú. 
Bzenec k vybudování stavby 
„Bzenec – zkapacitnění pří-
vodního řádu“

 uzavření smlouvy o zříze-
ní práva odpovídajícího věc-
nému břemenu spočívající v 
uložení kabelového vedení 
NN včetně pojistkové skříně 
NN na části pozemku parc. 
č. 3654 ve prospěch E.ON 
Distribuce, a. s za jednorá-
zovou úplatu 12.000,--Kč dle 
smlouvy o budoucí smlouvě 
ze dne 21. 4. 2011 (stavba: 
Vracov, Borová – rozšíření 
kNN, Hložková)

 pronájem nebytových 
prostor v domě služeb na 
náměstí Míru čp. 1046 a to 
prostory bývalé cukrárny o 
velikosti 103,48 m2 na dobu 
neurčitou s výpovědní lhů-
tou 1 měsíc za cenu 300,- Kč/
m2 panu xy

 změnu smlouvy o provo-
zu sběrného místa kolektiv-
ního systému Ekolamp na 
sběrném dvoře v ul. Potoční

 vyhrazení parkoviště 
před budovou Domu dětí a 
mládeže v ul. Sokolská čp. 
896 pro návštěvníky DDM

 uzavření smlouvy mezi 
Městem Vracov a pořadate-
lem zábavy na území města 
o složení kauce ve výši 5.000 
Kč pro úhradu případné ško-
dy na majetku Města Vracov, 
včetně jiných nákladů, která 
bude způsobena ve dnech 
zábavy

 uzavření smlouvy o 

možnosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova 
parc. č. 2769 s manžely xy 
– provedení stavby sjezdu k 
plánované novostavbě dvoj-
garáže na pozemcích parc. č. 
1872/1 a 1872/2 v ul. Okruž-
ní v obci a k. ú. Vracov

 uzavření smlouvy o pro-
nájmu části pozemku parc. 
č. 4907 – ostatní plocha o 
výměře cca 1800 m2 v trati 
Olšíčka v obci a k. ú. Vracov 
Radku Luckému za účelem 
zřízení oplocení skládky 
štěpky, a to na dobu neur-
čitou s výpovědní lhůtou 3 
měsíce za roční nájemné ve 
výši 10 Kč/m2/rok

 uzavření smlouvy o 
výpůjčce pozemku parc. č. 
343 – vodní plocha o výměře 
248 m2 mezi ulicemi náměstí 
Míru a Mlýnská v obci a k. ú. 
Vracov xy za účelem rozšíře-
ní zahrady a možnosti oplo-
cení a to na dobu neurčitou s 
výpovědní lhůtou 3 měsíce

 výpůjčku vracovských 
muzeí a dvou tříd bývalé 
základní školy na náměstí 
Míru ve dnech 9. – 11.12.2011 
FS Lipina pro konání akce 
„Vánoce po staru“

 změnu závazných uka-
zatelů rozpočtu na rok 2011 
příspěvkových organizací 
zřízených městem Vracov 
a to MZŠ Vracov na dofinan-
cování získané dotace 30.000 
Kč z Nadace Partnerství na 
postavení přístřešku pro 
kola 

 uzavření smlouvy s Jiho-
moravským krajem ve věci 
poskytnutí dotace ve výši 
5.566 Kč na zabezpečení 
akceschopnosti jednotky 
SDH v roce 2011

 výplatu odměn za rok 
2011 vedoucím příspěvko-
vých organizací a organizač-
ních složek města dle před-
loženého návrhu

 dodavatele výměny 
koberců v kancelářích měst-
ského úřadu pana Petra 
Novotného, Strážovice, kte-
rý předložil nejvýhodnější 
nabídku 340 Kč/m2 včetně 
demontáže a montáže 

 uzavření darovacích 
smluv o poskytnutí finanční-
ho daru pro pořádání „Silves-
trovského ohňostroje“, který 

proběhne dne 31.12.2011 ve 
Vracově

 úhradu části nákladů na 
Silvestrovské setkání obča-
nů před radnicí z kap.č. 716 
rezervního fondu rady

 poskytnutí příspěvku ve 
výši 5.000 Kč Občanskému 
sdružení Krok na realizaci 
projektu Cestou necestou 
(účast žáků ze základní ško-
ly Vracov s cílem posílení 
schopností dětí pro bezpečné 
fungování v životě) z rezerv-
ního fondu rady

 změnu pracovní doby 
VPS Vracov s účinností od 
1.1.2012 takto:
leden – březen: pondělí, úte-
rý, středa, pátek 6:00 – 14:30 
hod, čtvrtek 6:00 – 17:00 
hod
duben – prosinec: pondělí 
– pátek 6:00 – 14:30 
hod

 uzavření smlouvy o 
možnosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova 
parc. č. 2769 s xy – provede-
ní stavby sjezdu (zpevněné 
plochy ze zámkové dlažby) k 
rodinnému domu na pozem-
ku parc. č. 1873 v ul. Okruž-
ní v obci a k. ú. Vracov

 dle § 102, odst. 3 zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obec-
ní zřízení), ve znění pozděj-
ších předpisů, pro město 
Vracov předmět podnikání: 
Výroba, obchod a služby 
neuvedené v přílohách č. 1 
až 3 zákona č. 455/1991 Sb., 
o živnostenském podniká-
ní (živnostenský zákon), ve 
znění pozdějších předpisů, 
za účelem prodeje upomín-
kových předmětů v Infor-
mačním středisku Vracov

 uzavření dodatku č.1 ke 
smlouvě o budoucí kupní 
smlouvě ze dne 28.6.2011  
uzavřené s xy – prodloužení 
termínu splatnosti 2. části 
kupní ceny z původního ter-
mínu do 31.12.2011 na nový 
termín 28.2.2012 za budovu 
hasičské zbrojnice čp. 1748 
na pozemku parc.č. 321 v 
obci a k.ú. Vracov

 uzavření smlouvy na 
výkon funkce odborné-
ho lesního hospodáře pro 
správu lesů ve vlastnictví 
Města Vracova s Ing. Čer-
ným Ivanem od 1.1.2012 na 

dobu neurčitou s doplněním 
podmínek pro vypovězení 
smlouvy

 poskytnutí peněžitého 
daru ve výši 15.000 Kč Ing. 
xy za výkon funkce čle-
na rady v r. 2011, za kterou 
nepobírá žádnou odměnu

 směrnici pro stanovení 
odpisového plánu dlouhodo-
bého majetku Města Vracov, 
odpisování bude prováděno 
způsobem rovnoměrným 
s účinnosti od 31.12.2011

 smlouvu o zřízení věcné-
ho břemene mezi Správou 
železniční dopravní ces-
ty, státní organizace, IČO: 
70994234, se sídlem Dláždě-
ná 1003/7, 110 00 Praha 1, 
Nové město jako povinným 
z věcného břemene a Měs-
tem Vracov, IČO: 00285498, 
se sídlem náměstí Míru 202, 
696 42 Vracov jako opráv-
něným z věcného břemene, 
jejímž předmětem je věc-
né břemeno – právo zřídit 
a provozovat na pozemcích 
parc. č. 1144/1 a 1144/2 
v obci a katastrálním území 
Vracov kanalizaci a přechod 
pro pěší, a to v rozsahu sta-
noveném geometrickým plá-
nem č. 1993-27/2011

 uzavření Dodatku č. 1 ke 
smlouvě o možnosti provést 
stavbu na cizím pozemku 
ze dne 13. 9. 2011 uzavřené 
s xy, kterým se mění čl. II. 
smlouvy – umístění přípoj-
ky NN na pozemku parc. č. 
2108, a kterým se doplňuje 
čl. VII. smlouvy ve věci sta-
novení podmínek pro prove-
dení stavebních prací

 poskytnutím příspěvku 
1.500 Kč folklornímu sou-
boru Lipina za umožně-
ní umístění reklamy firmy 
TOP CENTRUM car, s.r.o 
Hodonín na vystoupení dne 
30.12.2011 

 uzavření smlouvy na pro-
vedení likvidace topolového 
větrolamu v trati Olšíčka 
s firmou Less&Forest s.r.o.

 text Smlouvy o odvádění 
srážkových vod z průmyslo-
vé zóny Padělky u Slokova 
mezi Městem Vracov a fir-
mou, která bude napojena 
na dešťovou kanalizaci za 
stanovenou cenu stočného 
za 1 m3 odvedené srážkové 
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vody ve výši 32 Kč/rok
 odkoupení části vodo-

vodního řadu 3-2 v dl. cca 
40 bm v ul. Cihelná od xy za 
cenu 50.000 Kč a současně 
jeho prodloužení v dl. 10 bm 
pro možnost napojení sou-
sední stavby RD 

 poskytnutí 25 ks pou-
žitých panelů k opravě 
příjezdové vozovky v ul. 
K Rašelině k firmám v prů-
myslové zóně Jezera

 provedení zpevnění části 
vozovky v ul. Polní v dl. 20 
bm použitými betonovými 
panely v rámci oprav MK 
kap. 710 rozpočtu

 uzavření smlouvy o zříze-
ní práva odpovídajícího věc-
nému břemenu spočívající 
v umístění nového kabe-
lového vedení NN na části 
pozemku parc. č. 313 dle 
geometrického plánu č. 
2021-477/2011 ve prospěch 
E.ON Distribuce, a. s za jed-
norázovou úplatu 1.000,--Kč

 úpravu platu vedoucím 
příspěvkových organiza-
cí MZŠ Vracov, MŠ Vracov 
a ZUŠ Vracov v souladu s 
nařízením vlády č. 448/2011 
Sb., kterým se mění naříze-
ní vlády č. 564/2006 Sb., o 
platových poměrech zaměst-
nanců ve veřejných službách 
a správě, ve znění pozdějších 
předpisů, dle předloženého 
návrhu

 uzavření smlouvy o 
odkoupení topolového dřeva 
z již provedené těžby v tra-
ti Olšíčka firmou Bábíček, 
Vacenovice za cenu 1.300 Kč 
za m3

 cenu za prodej měkkého 
palivového dřeva a to 500 Kč 
za 1 m prostorový a 100 Kč 
za  1 m prostorový při samo-
výrobě včetně úklidu

 jako zástupce zřizovatele 
jmenuje Ing. Dušana Frid-
richa do školské rady při 
Masarykově základní škole 
Vracov

 vyhlášení konkursního 
řízení na místo ředitele-
ky příspěvkové organizace 
Masarykova základní škola 
Vracov v souladu se změ-
nou zákona č. 561/2004 Sb., 
školský zákon, ve znění zák.
č. 472/2011 Sb.

 použití znaku města Vra-

cova na propagačních mate-
riálech Celostátní výstavy 
vín s mezinárodní účastí 
pořádané Českým zahrád-
kářským svazem o.s. ve Vra-
cově ve dnech 19. a 20. květ-
na 2012

 použití znaku města Vra-
cova na webových stránkách 
Českého zahrádkářského 
svazu, z.o. Vracov

 použití znaku města Vra-
cova na webových stránkách 
folklorního souboru Vracov-
jan

 uzavření smlouvy o zříze-
ní práva odpovídajícího věc-
nému břemenu spočívající v 
umístění nového kabelového 
vedení NN a pojistkové skří-
ně na části pozemku par. č. 
4418/4 dle geometrického 
plánu č. 2027-2818/2011 ve 
prospěch E.ON Distribuce 
a. s za jednorázovou úpla-
tu 5.000,--Kč dle smlouvy o 
budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene ze dne 24. 
6. 2011 („Vracov, rozšíření 
kab. NN, Lamancová“)

 uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení 
práva odpovídajícího věc-
nému břemenu spočívající v 
umístění nového kabelového 
vedení NN na části pozem-
ku parc. 1667 ve prospěch 
E.ON Distribuce, a. s za jed-
norázovou úplatu 7.500,--Kč 
(stavba: Vracov – příp. NN, 
Komín)

 uzavření smlouvy o mož-
nosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova 
parc. č. 232 s xy – provedení 
stavby kanalizační přípojky, 
zpevněného vjezdu a oplo-
ceného zařízení staveniště 
k plánované novostavbě RD 
na pozemku parc. č. 173 v 
ul. Komenského v obci a k. . 
Vracov

 uzavření smlouvy o mož-
nosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova 
parc.  č. 357/1 s xy – provede-
ní stavby vodovodní a kana-
lizační přípojky k rodinné-
mu domu na pozemku parc. 
č. 882 v ul. Nám. Míru v obci 
a k. ú. Vracov

 uzavření smlouvy o 
možnosti provést stavbu na 
pozemku Města Vracova 
parc. č. 1037/1 s manžely xy 

– provedení vodovodní pří-
pojky k rodinnému domu na 
pozemku parc. č. 1004 v ul. 
Zahradská v obci a k. ú. Vra-
cov

 uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene spočívající v 
umístění vodovodní přípoj-
ky na části pozemku parc. č. 
856 v obci a k. ú. Vracov ve 
prospěch Quantum Solis s. 
r. o. Brno za jednorázovou 
úhradu ve výši celkem 500,-
-Kč

 uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě:
-o zřízení věcného břeme-
ne spočívající v umístění 
kanalizační přípojky na čás-
ti pozemku parc. č. 855/1 v 
obci a k. ú. Vracov ve pro-
spěch ODEX spol. s r. o. Vra-
cov za jednorázovou úhradu 
ve výši celkem 500,--Kč.
-o zřízení věcného břeme-
ne spočívající v umístění 
vodovodní přípojky na části 
pozemku parc. č. 856 v obci 
a k. ú. Vracov ve prospěch 
ODEX spol. s r. o. Vracov za 
jednorázovou úhradu ve výši 
celkem 500,--Kč.
-o zřízení věcného břemene 
spočívající v umístění pří-
pojky NN na částech pozem-
ků parc. č. 3976/3, 3952/1 a 
856 v obci a k. ú. Vracov ve 
prospěch ODEX spol. s r. 
o. Vracov za jednorázovou 
úhradu ve výši 1000,-Kč/bm

 revokaci svého usnese-
ní ze dne 14.2.2012, kte-
rým souhlasila s uzavřením 
smlouvy o odkoupení topo-
lového dřeva z již provedené 
těžby v trati Olšíčka firmou 
Bábíček, Vacenovice za cenu 
1.300 Kč za m3 a souhlasí s 
uzavřením smlouvy s fir-
mou Less-Forest a.s. za cenu 
v kategorii II. 1.350 Kč a v 
kategorii III.A za 1.050 Kč

 zahájení výběrového ří-
zení na veřejnou zakázku 
„Rekonstrukce sociální-
ho zařízení MZŠ Vracov“ a 
schvaluje seznam zájemců, 
kterým bude zaslána výzva k 
podání nabídky 

 poskytnutí příspěvku 
1.600 Kč Farnímu úřadu 
Vracov na pronájem kino-
sálu dne 8.3.2012 pro usku-
tečnění divadelního před-

stavení „Na tý louce zelený“, 
jehož výtěžek bude použit na 
opravu střechy fary

 zpracovatelem územní 
studie revitalizace náměs-
tí Míru Ing.arch. Martina 
Navrkala za nabídkovou cenu 
144.000 Kč včetně DPH

 použití 148.000 Kč z 
investičního fondu Veřejně 
prospěšných služeb Vracov 
na úhradu opravy vozidla 
MULTICAR 25

 poskytnutí příspěvku 
3.000 Kč z fondu rady na 
pronájem sportovní haly pro 
pořádání velikonoční zábavy 
– Vermona, Gloria

 v souladu s ustanovením 
§ 102 odst. 2 písm. b) záko-
na č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), v platném 
znění, a v souladu s ustano-
vením § 166 odst. 2 zákona 
č. 561/2004 Sb., o předškol-
ním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném 
vzdělávání (školský zákon), 
v platném znění, vyhlašuje 
konkurs na obsazení pracov-
ního místa ředitele/ředitelky 
Masarykovy základní školy 
Vracov s předpokládaným 
nástupem 1.8.2012

 závazné ukazatele roz-
počtu na rok 2012 příspěv-
kových organizací zřízených 
městem Vracov v návaznosti 
na schválený rozpočet města 

 použití zlepšeného hos-
podářského výsledku za rok 
2011 příspěvkových organi-
zací města na tvorbu rezerv-
ního fondu

 provedení zpevnění části 
vozovky v ul. J. Husa v dl. 60 
bm pomocí recyklátu v rámci 
oprav MK kap. 710 rozpočtu

 s odvoláním na doporu-
čení hodnotící komise ruší 
výběrové řízení na zhotovite-
le stavby „Oprava sociálního 
zařízení MZŠ Vracov“ vzhle-
dem k tomu, že ani jedna 
z podaných nabídek nesplni-
la zadávací podmínky

 uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě:
-o zřízení věcného břemene 
spočívající v umístění 1 ks 
kanalizační přípojky na čás-
ti pozemku parc. č. 3276/1 
v obci a k. ú. Vracov v ul. 
Písečná ve prospěch Mgr. 
xy, xy a xy za jednorázovou 
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úhradu ve výši 500,-- Kč
-o zřízení věcného břemene 
spočívající v umístění 1 ks 
vodovodní přípojky na čás-
ti pozemku parc. č. 3276/1 
v obci a k. ú. Vracov v ul. 
Písečná ve prospěch Mgr. 
xy, xy a xy za jednorázovou 
úhradu ve výši 500,--Kč
- o zřízení věcného břeme-
ne spočívající v umístění 1 
ks plynové přípojky na čás-
ti pozemku parc. č. 3276/1 
v obci a k. ú. Vracov v ul. 
Písečná ve prospěch Mgr. 
xy, xy a xy za jednorázovou 
úhradu ve výši 500,--Kč
-o zřízení věcného břemene 
spočívající v umístění pří-
pojky NN na části pozemku 
parc. č. 3276/1 v obci a k. 
ú. Vracov v ul. Písečná ve 
prospěch Mgr. xy, xy a xy za 
jednorázovou úhradu ve výši 
1000,-Kč/bm
neschválila :

 změnu závazných uka-
zatelů rozpočtu na rok 2011 
příspěvkových organiza-
cí zřízených městem a to 
použití investičního fondu 
MZŠ Vracov ve výši 55.000 
Kč na výrobu přístřešku pro 
kola

 vstup Města Vracova do 
Honebního společenstva 
Vracov, jelikož členstvím 
v honebním společenstvu 
by Městu Vracov vznikla 
povinnost ručení za závaz-
ky honebního společenstva 
celým svým majetkem (§ 27 
odst. 1 zákona č. 449/2001 
Sb., o myslivosti, ve znění 
pozdějších předpisů), v pří-
padě zájmu je možné při-
členění pozemků města do 
honitby na základě smlouvy

 úhradu projektové studie 
na přestavbu objektu kabin 
fotbalového stadionu FC 
Vracov ve výši 90.000 Kč

 pořádání velikonoční 
zábavy v neděli 8.4.2012 
Městem Vracov 

souhlasila:
 s úhradou poskytnuté 

technické pomoci ve věci 
návrhu variant umístění 
bytového domu na pozem-
cích parc.č. 3660/1 a 3660/2 
v Ernestovských humnech 
z kap. 719 správa 

 s úhradou poskytnuté 

právní služby ve věci prodeje 
pozemků na náměstí Míru z 
kap. 719 správa

 se zveřejněním záměru 
pronájmu pozemku parc.č. 
343 - vodní plocha o výměře 
248 m2 mezi ulicemi náměstí 
Míru a Mlýnská

 se zveřejněním záměru 
pronájmu části pozemku 
parc.č. 4907- ostatní plocha 
o výměře cca 1.800 m2 v trati 
Olšíčka

 s podáním žádosti o pře-
vod zemědělských pozemků 
parc.č. 3759/41 o výměře 29 
m2, 3759/64 o výměře 625 
m2, 3772 o výměře 719 m2, 
3760/11 o výměře 22 m2 a 
3755/31o výměře 20 m2 v tra-
ti Přední díl z Pozemkového 
fondu ČR na Město Vracov

 s prodloužení vodovod-
ního řadu v ul. Cihelná v 
délce cca 20 bm pro možnost 
napojení novostavby RD xy a 
plánovaného RD Ing. xy 

 s odkupem 1/6 podílu 
pozemku parc.č. 4872/3 les-
ní pozemek o výměře 3719 
m2 a 1/18 podílu pozemků 
parc.č. 3714/90 vodní plo-
cha o výměře 99 m2 a parc.č. 
4731/91 orná půda o výměře 
951 m2 vše v k.ú. Vracov za 
cenu dle znaleckého posud-
ku

 se zveřejněním záměru 
prodeje části pozemku parc. 
č. 3396 – ostatní plocha o 
výměře cca 180 m2 v uli-
ci Hodonínská, obci a k. ú. 
Vracov

 s účastí Města Vracov 
v elektronické dražbě dne 
21.2.2012

 se záměrem firem ODEX 
spol. s.r.o. a Quantum Solis 
s.r.o. postavit na náměstí 
Míru čp. 199 a následně pro-
vozovat podporované byty

 s úhradou rozdílu ceny 
pronájmu sportovní haly a 
malého sálu MKK při pořá-
dání plesů organizacemi 
města z fondu rady do maxi-
mální výše 3.000 Kč na jednu 
akci. Důvodem je snaha pře-
sunout plesy do sportovní 
haly.

 aby firma NOEL , s.r.o. 
investovala do rozvoje aktiv-
ních prvků rozvodu kabelové 
televize. Souhlasí s tím, aby 
do smlouvy o investici byla 

zahrnuta povinnost města 
odkoupit investované prvky 
za tržní cenu v případě roz-
vázání spolupráce

 s poskytováním hostinské 
činnosti – vaření pro veřej-
nost Masarykovou základ-
ní školou Vracov, požaduje 
doložit ke schválení kalkula-
ci doplňkové činnosti

 s uzavřením veřejno-
právní smlouvy o provede-
ní stavby v souladu s § 116 
odst. 1 zákona č. 183/2006 
Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (staveb-
ní zákon) ve znění pozděj-
ších předpisů, která nahra-
dí stavební povolení stavby 
„Novostavba bytového domu 
Vracov – Dům zvláštního 
určení“ investor Quantum 
Solis s.r.o.

 s uzavřením veřejno-
právní smlouvy o provede-
ní stavby v souladu s § 116 
odst. 1 zákona č. 183/2006 
Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební 
zákon) ve znění pozdějších 
předpisů, která nahradí sta-
vební povolení stavby „Sta-
vební úpravy objektu na 
bytový dům Vracov – Dům 
zvláštního určení“ investor 
ODEX spol. s r.o.

 s uzavřením kupní 
smlouvy s xy ve věci odku-
pu pozemků parc. č.537/5, 
4022/4, 4023/2 a 4025/20 v 
obci a k.ú. Vracov za cenu 10 
Kč/m2 a úhradou daně z pře-
vodu nemovitosti

 s umístěním pojízdného 
úlu s včelstvem xy na lesní 
pozemky ve vlastnictví měs-
ta Vracova
-  s umístěním reklam-
ního plakátu nábytku pro-
dejny V-nábytek, Vlasta 
Mančíková do výkladní skří-
ně čp. 412 na náměstí Míru

 se zveřejněním záměru 
prodeje části pozemku parc. 
č. 3104/1 a 3102 – trvalý 
travní porost a o výměře cca 
23 m2 v ulici Luční pro stav-
bu garáže

 s povolením 1 ks čás-
tečného překopu vozovky 
v ul. Písečná pro možnost 
vybudování kanalizační pří-
pojky k novostavbě RD na 
pozemcích parc.č. 3317/1, 
3318 a 3319 za podmínky, že 

veškeré práce v komunikaci 
budou provedeny na nákla-
dy žadatelů Mgr. xy, xy a xy 
provozovnou VPS Vracov

 s povolením 1 ks nového 
sjezdu v šířce 6 bm na místní 
komunikaci v ul. Písečná pro 
novostavbu RD na pozem-
cích parc.č. 3317/1, 3318 
a 3319 žadatelů Mgr. xy, xy 
a xy

 se zvýšením příspěvku 
VPS Vracov o 26.275 Kč a 
současně se snížením pří-
spěvku v kap. 716 MKK 
údržba o 4.707 Kč a kulturní 
akce o 18.181 Kč, v kap. 728 
pečovatelská služba o 999 Kč 
a v kap. 739 komunální služ-
by o 2.388 Kč

 s provedením kácení 5 ks 
lip dle znaleckého posudku v 
prostoru před kostelem fir-
mou Lucký dne 23.3.2012

uložila:
starostovi města:

 nabídnout pronájem 
pozemků pod trafostanice-
mi společnosti E.ON Česká 
republika, s.r.o.

 předsedkyni komise soci-
ální a zdravotní dopracovat 
návrh úpravy školního řádu 
Masarykovy základní školy 
ve věci poskytování první 
pomoci

 připravit podklady pro 
zahájení výběrového řízení 
na zpracovatele studie budo-
vy školy na náměstí Míru
- požádat krajský úřad, 
Českou školní inspekci, škol-
skou radu o delegování jejich 
zástupce za člena konkursní 
komise, 

 požádat ředitele ZŠ a MŠ 
Dr. Joklíka Kyjov o souhlas 
se svým jmenováním za čle-
na konkursní komise,

 vyzvat ředitelku MZŠ 
Vracov, aby zorganizovala 
volbu zástupce z řad pedago-
gických pracovníků školy do 
konkursní komise a doložila 
ji zřizovateli zápisem o vol-
bě.
tajemnici městského úřadu:

 vstoupit do jednání s pa-
nem xy ve věci odkoupení 
části řadu 3-2 v dl. 40 bm 
v ul. Cihelná

Zpracovala: 
Ing. Miroslava Brhelová, 

tajemnice MěÚ Vracov
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Rozpočet města Vracova 

na rok 2012 Účtárna MěÚ 
Vracov 

informuje: 
 úhrady poplatků 

v r. 2012   

Příjmy
vlastní  daňové příjmy     38.825.000
                nedaňové příjmy                3.675.000
                kapitálové příjmy                   4.400.000 
dotace -  na správu, školství               3.193.600
Příjmy celkem                                         50.093.600

Výdaje 
Kap. 709 les   80.000
               kácení, ořez, výsadba stromů      45.000
 celkem                                                  125.000
Kap. 710  opravy komunikací                            100.000
Kap. 714  školství  
                    příspěvek MŠ + ŠJ na provoz 950.000
                   příspěvek MZŠ +ŠJ na provoz     2.700.000
                    rekonstrukce co. zař. MZŠ       500.000
                    příspěvek  ZUŠ               700.000  
                  DDM opravy oken a podlah       50.000
 celkem                                                 4.900.000
Kap. 716 kultura, sport 
        MKK, kino, knihovna                      1.995.000
          SOZ, rozhlas, Zpravodaj, kniha - kroje 205.000
      příspěvek FC  na provoz a správce   310.000
          příspěvek TJ na kuželnu – el. en.   110.000
            rezerva -  fond rady         100.000
         příspěvky souborům, spolkům    100.000
 celkem            2.820.000
Kap. 719 správa 
                 správní výdaje           10.270.000
               hasiči                        100.000
 celkem                                        10.370.000
Kap. 728 pečovatelská služba  DPS              830.000
             příspěvek Charitě Kyjov             800.000
 celkem                                                    1.630.000
Kap. 739 komunální služby 
                  veřejné osvětlení              960.000
             příspěvek VPS                  7.650.000
                 oprava střechy VPS           160.000 
              odpadové hospodářství              3.500.000
           nebyt. hospodářství                160.000
            bytové hospodářství                150.000
           splátky stroje VIVID                        80.000
            rekonstrukce strojovny koupaliště 50.000
 celkem            12.710.000
Kap. 740  rezerva fi n. prostř. na výdaje upřesněné  
 v průběhu roku            6.891.600
Kapitálové výdaje 
 MK Lipinská proj. dokum.             150.000  
 značení ulic, směrovky                       250.000
 odstavný záliv u MZŠ                 600.000
 hřiště u MZŠ                               50.000
 výkup pozemků                          50.000
 vodovodní řad Cihelná                     60.000
 odbahnění Vypáleného                          280.000
 demolice budov na náměstí                     1.500.000
 revitalizace náměstí -  proj. dokum.  350.000
 celkem     3.290.000
splátky úvěrů                                                           4.140.000
úroky z úvěrů                                                          117.000
vratka úvěru                                                              3.000.000
celkem                                                                    7.257.000   
Výdaje celkem    50.093.600

Vybírané poplatky
Poplatek za domovní odpad
Výše poplatku je 450,- Kč na osobu 

a rok. Platí se dle místa trvalého poby-
tu. 

Město Vracov má ve své obecně 
závazné vyhlášce osvobozeny děti do 
tří let – platí až následující rok poté, co 
dosáhly věku tří let. Dále jsou osvobo-
zeny osoby, které se zdržují dlouhodobě 
v zahraničí. U těchto osob je potřeba, 
aby někdo z příbuzných přišel sepsat 
do účtárny MěÚ jednoduchý protokol 
a na jeho základě je pak dotyčná oso-
ba od poplatku osvobozena. Poloviční 
částku platí studenti, kteří jsou ubyto-
vaní mimo Vracov a předloží potvrzení 
o studiu a ubytování. Dle vyhlášky je 
doba splatnosti do 30.9. Do této doby 
je možno zaplatit poplatek buď jedno-
rázově v plné výši anebo si ho rozdělit 
na  poloviny. 

Poplatek ze psa
Poplatek činí 250,- Kč za jednoho 

psa. Povinností majitele je přihlásit psa, 
jakmile dosáhne stáří tří měsíců, a v pří-
padě, že psa již nemá, ho zase odhlásit. 
Termín  splatnosti u tohoto poplatku je 
stejný jako u domovního odpadu, ale pla-
tí se jednorázově. Majitel dostane znám-
ku pro psa, na které je uveden Vracov 
a číslo domu majitele. Tuto známku 
má pes nosit na obojku. Nyní při úhra-
dě poplatku  jsou vydávány  i sáčky na 
psí exkrementy, aby mohli majitelé při 
vycházkách po  nich uklidit. 

Poplatky můžete zaplatit v hotovosti 
v účtárně MěÚ, a to každý den mimo Út 
vždy od 7.00 – 11.00 a od 12.00 – 15.30. 
Platit můžete i bezhotovostně na náš účet 
č. 19-1427671/0100, jako var. symbol 
uvádějte č. domu.  

Vaše případné dotazy zodpovíme na 
tel. č. 518628183. 

Děkujeme Vám, že přijdete zaplatit 
všechny poplatky včas. 

Ludmila Niklová
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Infocentrum v novém kabátě Za Informační centrum města Vracova
Mgr. Kateřina Gasnárková

Po dlouhé a náročné admi-
nistrativní cestě, absolvování 
odborných školení, seminářů 
a mnoha kontrolách ze strany 
Státního zemědělského inter-
venčního fondu byl schválen 
projekt „Modernizace a rozší-
ření působnosti Informačního 
centra města Vracova“. Tento 
projekt se vztahuje ke strate-
gickému plánu Leader MAS 
Kyjovské Slovácko v pohybu, 
který je realizován v rámci 
opatření IV.1.2. Programu 
rozvoje venkova ČR na obdo-
bí 2007 – 2013. 

Projekt je zaměřen na roz-
šíření působnosti a provozo-

vání Turistického informač-
ního centra, které plní funkci 
místní informační agentury 
shromažďující a distribuující 
informace o městě a blízkém 
okolí. Díky získaným fi nanč-
ním prostředkům a podpoře 
ze strany města informač-
ní centrum plánuje rozšířit 
spektrum poskytovaných 
služeb o možnost využití 
úschovny kol, dále pak vybu-
dovat zastřešené posezení 
pro cyklisty nebo pěší turisty 
a upravit terén před budovou 
infocentra.

K zabezpečení těchto 
aktivit bylo v rámci projektu 

žádáno o vybavení infocentra 
technickým zařízením, ven-
kovním mobiliářem pro turis-
ty, informačními tabulemi, 
propagačními materiály, turis-
tickými mapami, upomínko-
vými předměty (např. propis-
ky, bloky, hrníčky, klíčenky 
apod. – vše s logem města), 
dále pak o fi nanční zajištění 
drobných stavebních úprav 
(interiér i exteriér). Technic-
kým vybavením infocentra se 
výrazně zlepší přístup míst-
ních obyvatel i turistů k infor-
macím a tím se rozšíří služby i 
atraktivita města.

Ze stejného dotačního 

titulu infocentrum aktuálně 
zpracovává dokumentaci k 
projektu „Obnova muzea ve 
Vracově – podpora kulturní-
ho dědictví, místních tradic 
a folkloru“. I nadále budeme 
intenzivně pracovat na dal-
ších projektech a hledat nové 
grantové programy. Více 
informací o možnostech zís-
kávání fi nančních prostředků 
z různých dotačních titulů 
Vám rádi poskytneme přímo 
v Informačním centru, náměs-
tí Míru 48 (v budově Městské 
knihovny) nebo na e-mailové 
adrese: 
infocentrum@mestovracov.cz.

Knihovna
Měsíc březen je nejen známkou přicházejícího jara, ale je 

také měsícem knihy. V rámci této akce Březen – Měsíc knihy 
navštívili knihovnu naši nejmenší čtenáři ze zdejší Mateřské 
školy. Vystřídalo se zde všech 5 tříd. Děti se dozvěděly k čemu 
vlastně slouží knihovna, jaké knihy tady máme a hlavně jak 
správně zacházet s knihami. Dalšími návštěvníky byli žáci tře-
tích tříd a nakonec naši prvňáčci. Na konci března chystáme  
jako každým rokem, tak i letos Noc s Andersenem. Skoro všich-
ni žáci naší školy vědí, že je to nocování v knihovně. Za 6 let, 
co tuto akci pořádáme, se jich tu vystřídalo okolo 300. Vrcholí 
přípravy a třeťáci už se nemůžou dočkat. A nakonec něco málo 
ze statistiky: naše knihovna má ve svém fondu 27 290 knih a 72 
druhů časopisů. Navštěvuje nás 891 čtenářů. Ročně nakoupíme 

okolo 800 nových knih. Novinky i ostatní knihy najdete také 
na webových stránkách knihovny: www.knihovnavracov.webk.
cz. Návštěvníci mají zdarma přístup na veřejný internet. Tímto 
zveme stávající i budoucí čtenáře do naší knihovny. Přijďte se za 
námi podívat, je z čeho vybírat,  určitě se najde něco i pro Vás!

Belková Dana
 Půjčovní doba knihovny:
 Pondělí:     8.00-11.30       13.00-16.00
  Úterý:        8.00-11.30       14.00-17.30
 Středa:       zavřeno
 Čtvrtek:                              14.00-17.30
   Pátek:        8.00-11.30        13.00-16.00

Charitní pečovatelská služba Vracov
Našim posláním je…
podpora lidem v nepříznivé životní situaci (lidé, kteří 

potřebují pomoc druhé osoby k zajištění základních životních 
potřeb) a přejí si setrvat ve svém přirozeném prostředí domova 
a Domu s pečovatelskou službou.

Zajišťujeme péči pro potřebné občany a jejich setrvání ve 
svém vlastním sociálním prostředí – doma a v bytech v Domě s 
pečovatelskou službou, co nejdéle a tím i zajištění lepšího pro-
žívání (fyzicky i psychicky) stáří a nemoci, dále zachovat jejich 
vlastní životní styl, na který jsou zvyklí, a který jim vyhovuje,

FORMA 
POSKYTOVÁNÍ PEČOVATELSKÉ SLUŽBY:
Terénní služby - služby, které jsou osobě poskytovány v je-

jím přirozeném sociálním prostředí  (v domácnosti, v Domě s 
pečovatelskou službou ).

Ambulantní služby - služby, za kterými osoba dochází (na 
koupání do Střediska osobní hygieny, pedikůru )je doprovázena 
či dopravována do zařízení sociálních služeb 

 
Statistika  úkonů pečovatelské služby v roce 2011
Počet uživatelů:   83, z toho  20 mužů – 63 žen  
Každá návštěva klienta: 5 028 x 
Úkony osobní hygieny: 1 782 hodin
Příprava a podání jídla: 985 hodin
Běžný úklid: 440 hodin
Nákupy a pochůzky: 193 hodin
Pomoc při orientaci: 143 hodin
Praní prádla: 1090 kg
Dovoz obědů: 10 336x
Umožnění koupání ve středisku osobní hygieny: 422 x
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Revitalizace zeleně města Vracova

TěžbaTěžba
 dříví dříví

KOMISE PRO ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ VRACOV
Sčítání zeleně -  intravilán  Vracov v roce 2012

Tento termín, v posled-
ní době tolik diskutovaný 
v odborné zahradnické veřej-
nosti, se nevyhýbá ani našemu 
městu. Vždyť omlazení či nová 
výsadba je velmi důležitá zvláš-
tě ve městech, kde prvoplánově 
nacházíme betonové a asfaltové 
prostředí v okolí našich domů. 
Revitalizace zeleně v jednot-
livých  ulicích města dává 
možnost založit v nich nové 
zahrady, po kterých tak často 
voláme. Vždyť o spojení obyt-
ného a venkovního (zeleného 

Těžba dříví je činnost, kte-
rá v mnoha případech může 
vést ke zkresleným názorům 
na její provádění a to jak v 
lesích, tak i na veřejných pro-
stranstvích. I když na veřej-
ných místech je jakákoli zeleň 
pod „drobnohledem“ každého 
z občanů, v lesích tomu do 
takové míry není. V každém  
případě však kácení stromů 
ať v lesích nebo mimo ně je 
ošetřeno zákonnými usta-
noveními, aby nedocházelo 
k různým nešvarům.

Vzhledem k tomu, že se ve 
městě nachází spousta stro-

Ing.Bc. Tomáš Crhonek
Komise životního prostředí

Město Vracov připravuje celkovou revitalizaci zeleně ve měs-
tě, která se bude týkat údržby stávající zeleně a nových výsadeb 
na různých částech města. Na samotné obnově se bude podí-
let jak město, tak i občané města.  Město bude řešit ozelenění 
a zahradnické úpravy plochy před Masarykovou základní ško-
lou v ulici Komenského, v okolí hřbitova, samotného hřbito-
va, parku před sokolovnou i ostatní plochy, které náleží městu 
včetně ozelenění budoucího náměstí obchodní a klidové zóny. 
Komise pro životní prostředí si dala do vínku, že spočítá fyzicky 
počet jedinců v katastru města – intravilánu  - samotného měs-
ta. Obec komise rozdělila na severní část  - městečko, jihový-
chodní část a jihozápadní část. Sčítali se jedinci, kteří se nachází 
na obecních pozemcích i soukromých pozemcích, tzn. v ulicích.  
Dřeviny rostoucí v zahradách nebylo možno sčítat. 

Výsledky celkové jsou následující.  Co se sčítalo? Stromy 
okrasné listem – opadavé, stromy jehličnaté, stromy ovocné 
a okrasné keře a dřeviny, které jsou vysoké nad 2 metry.

Stromy opadavé – okrasné listem a jehličnaté 1.277 ks
Stromy ovocné        306 ks
Celkem stromy ve městě    1.583 ks

Okrasné dřeviny ve městě      341 ks 

Poznámka: sčítání je orientační, jelikož se některé dřeviny 
a stromy nacházely na hranici ulice – soukromého pozemku a tak 
je nebylo možno započítat. 

Vypracoval: Komise pro životní prostředí Vracov

Bc. Aleš Gasnárek, Komise životního prostředí

prostoru) hovořil již v 15.sto-
letí italský architekt Alberti. 
Nevnímejme proto zahradu 
a dvůr za domem jenom jako 
svoji zeleň, ale buďme spolu 
zodpovědní za vytváření zele-
né tváře našeho města.

Již několik let působím 
v komisi životního prostře-
dí, ale ve většině případů se 
setkáváme pouze se žádostmi 
o odstranění dřevin (i když 
většinou oprávněnou). Do-
mnívám se však, že náhradní 
výsadba za tyto odstraněné 

dřeviny zatím vázne. Již v 
minulém roce naše Komise 
životního prostředí vytvořila 
seznam náhradních dřevin, 
které by měly být vysázeny 
na místa pokácených stro-
mů. V minulosti docházelo 
k velkým chybám při výběru 
jednotlivých druhů a kulti-
varů vhodných do zástavby, 
proto jsme se soustředili na 
výběr takových dřevin, aby 
v budoucnosti nedocháze-
lo ke škodám na majetku 
a nebyla ohrožena bezpečnost 
občanů. Dále bychom se chtěli 
zaměřit na revitalizaci parku 
pod tělocvičnou a připravit 
studii, se kterou by se mohlo 
do budoucna nadále praco-

vat. Samostatnou kapitolou 
je ozelenění hřbitova, o které 
si myslím, že je nedostatečné. 
Navzdory některým názorům 
připomínám, že padání listí na 
pomníky není vždy důvodem 
k odstranění stromu. Hřbitov 
je přece místo k zastavení se, 
vzpomínce ..., nikoliv k tomu, 
abychom zde pořádali soutěž 
o nejupravenější hrob.

Závěrem bych chtěl říct, 
že když budeme s přírodou 
rozumně spolupracovat, pak 
rostliny a stromy přinesou 
městu sociální a ekonomic-
ký užitek (např. turismus). 
Rostliny a plochy zeleně jsou 
klíčem k zdravější a šťastnější 
společnosti.

mů, které rostou i v lesích, 
uvedl bych několik informa-
cí, které budou i z lesnického 
pohledu, nicméně z nemalé 
části je řada aspektů apliko-
vatelná i na městské stromy. 
Samozřejmě všechno má svou 
životnost a je tomu tak i u stro-
mů, které rostou nejen v lesích. 
Každou dřevinu ve chvíli, kdy 
dospěje do mýtní zralosti, je 
třeba obnovit. Mýtní zralost je 
období nejvhodnější pro rea-
lizaci těžby vzhledem ke kva-
litě těžených stromů. Dřeviny 
mají svou dobu obmýtí, což je 
věk porostu, v němž se začíná 
porost obnovovat. Kromě dru-
hu dřeviny závisí také na kva-
litě půdy a zdravotním stavu 
porostů. Od zahájení do ukon-
čení obnovy lesních porostů 
uplyne doba obnovní.

Dle zákona o lesích je 
zakázáno provádět těžbu mýt-

ní úmyslnou (podle § 33 záko-
na č.289/1995 Sb. to je věk, po 
jehož dovršení může vlastník 
lesa provádět úmyslnou těžbu 
mýtní bez souhlasu orgánu 
státní správy lesů) v lesních 
porostech mladších než 80 let, 
v odůvodněných případech 
může orgán státní správ  lesů 
při schvalování plánu nebo 
při upracování osnovy nebo 
na žádost vlastníka lesa povo-
lit výjimku z tohoto zákazu. 
Jen výjimečně povolená doba 
obmýtní nižší než 80 let je v 
hospodářských souborech u 
porostů topolu, vrby, břízy, 
olše a akátu, dále pak u nekva-
litních porostů ostatních list-
natých dřevin či borovice a 
u smrkových  porostů proře-
děných a poškozených hnilo-
bou.( Předpokládá se ovšem, 
že v těchto případech, kdy je 
konkrétní lesní porost zařa-

zen do některého z uvedených 
hospodářských souborů a 
porostních typů, udělí orgán 
státní správy automaticky 
souhlas se snížením doby pro-
vádění úmyslné těžby mýtní 
pod limitovaných 80 let). To, 
že na řadě míst jsou dřeviny 
starší než je jejich mýtní zra-
lost, vede k jejich postupnému 
úpadku. Objevuje se prosy-
chání větví, které může způ-
sobit poranění osob, poško-
zení majetku a někdy je lepší 
nedomýšlet, co vše se může 
stát. Aniž bychom si pouhým 
okem všimli, může se u stro-
mů objevovat hniloba, kte-
rá narušuje stabilitu stromu 
a pak může následovat i pád. 
Čím je pak dřevina starší (nad 
svou mýtní zralost) dochází  
ke ztrátě kvality dříví. 

Tak, jak je nutné dřevi-
ny rostoucí na pozemcích 
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určených k plnění funkcí lesa 
obnovovat v zákonné lhů-
tě, následně zajišťovat a dbát 
na jejich ochranu, je nutné 
podobně přihlížet i k dřevi-
nám rostoucích mimo les. 
Všechny dřeviny (stromy, 
keře, dřevité liány) rostou-
cí mimo pozemky určené k 
plnění funkcí lesa jsou chrá-
něny před poškozováním a 
ničením bez ohledu na jejich 
druh a původ. Poškozováním 
dřevin je míněn zásah, který 
způsobí podstatné a trvalé 
snížení jejich ekologických a 
estetických funkcí nebo bez-
prostředně či následně vede 
k jejich odumření. Ke káce-
ní dřevin je třeba povolení. 
Zákon na ochranu přírody a 
krajiny (č.114/1992 Sb.) sta-
novuje výjimky, kdy povole-
ní není třeba. Kácení dřevin 
nelze podle zákona nařídit s 
výjimkou případů nakažení 
dřevin epidemickými cho-
robami. Péče o dřeviny je 
povinností vlastníků. Vlast-
níkem dřeviny je vlastník 

pozemku, na kterém dřevina 
roste. Na mnoha místech ros-
tou dřeviny, které můžou nar-
ušovat či ohrožovat své okolí. 
Jak bylo uvedeno, je nutné ke 
každému kácení dřevin mimo 
les souhlas příslušného úřadu. 
Povolení ke kácení lze vydat 
jen ze závažných důvodů po 
vyhodnocení funkčního a 
estetického významu dřeviny. 

Důvodem ke kácení není 
zastínění objektů, alergické 
potíže, opad listí ani ucpá-
vání okapů. Jedinou výjim-
kou, kdy povolení ke kácení 
dřevin není třeba (hrozí zde 
nebezpečí z prodlení), je 
situace kdy je zřejmě a bez-
prostředně ohrožen život či 
zdraví nebo hrozí-li škoda 
značného rozsahu. 

Kácení dřevin rostoucích 
mimo les se provádí zpravidla  
v období jejich vegetačního 
klidu, což je od 1.10. do 31.3. 
K tomu přihlíží orgán ochrany 
přírody při vydávání povolení 
ke kácení. Za neoprávněné 
pokácení dřevin hrozí samo-

zřejmě nemalá sankce.
Ke kompenzaci ekologic-

ké újmy vzniklé pokácením 
dřevin se v souladu s usta-
novením § 9 odst.1 zákona 
ukládá žadateli provedení 
náhradní výsadby. Náhrad-
ní výsadbu lze uložit na 
pozemcích, které nejsou ve 
vlastnictví žadatele o kácení 
dřevin rostoucích mimo les, 
jen s předchozím souhla-
sem jejich vlastníka. Občan 
nemůže tedy bez souhlasu 
vlastníka umístit dřevinu 
na jeho pozemek. V minu-
losti k tomuto docházelo ve 
velké míře. Na základě toho 
pak vznikají mylné domněn-
ky občanů, kteří si v dobré 
víře před svým domem (na 
pozemku obce či jiné osoby) 
vysázeli dřeviny a považují je 
za svůj majetek, který si pak 
hájí a chtějí o něm rozhodo-
vat zda ho pokácí či nikoliv. 
V tomto případě se však dře-
vina stává majetkem obce a 
osobou, která tedy rozhodu-
je o jejím osudu.

Po provedení povoleného 
kácení je třeba tedy provést 
náhradní výsadbu. V tomto 
okamžiku je nutné volit nej-
vhodnější alternativu původní 
dřeviny a je třeba se vyvarovat 
některým nevhodným dřevi-
nám. Nevhodnými dřevina-
mi do městských ploch jsou 
například i ovocné stromy, 
které po dozrání plodů zne-
čišťují veřejná prostranství 
a létající bodavý hmyz útočí 
na kolemjdoucí občany. Jako 
adekvátní náhrada se použí-
vá různých kultivarů těchto 
ovocných dřevin, které pak 
neplodí ovoce vůbec nebo jen 
v malé míře. Plody těchto dře-
vin jsou malé a slouží pouze 
pro okrasu.

Je třeba si uvědomit, že 
dřeviny, které mají značný 
estetický a krajinotvorný efekt 
pro město je třeba udržovat 
a po jejich odstranění bez 
jakýchkoli prodlení obnovit, 
aby nedocházelo k úpadku 
zeleně. Jen tak si zachováme 
příjemné životní prostředí.

Rčení  „saďme stromky 
pro potomky“ zná každý z nás. 
Jsem také pro, aby se sadilo, 
aby se zkrášlovalo okolí byd-
liště zelení, aby se zlepšovalo 
životní prostředí, abychom se 
ve Vracově co nejlépe cítili.

Opravdová láska k pří-
rodě, vztah k rodišti, zájem 
o rozvoj naší obce i vztah k 
sobě samým, či ostatním lidem 
si každý utváří podle toho, do 
jaké míry dokáže porozumět 
jevům, procesům a vztahům, 
které v krajině vznikají, půso-

Malé zamyšlení ke kácení stromů
bí a zanikají. Poznat důvěrně 
region, v němž žijeme, zna-
mená vytvořit pořádně velký 
krok k tomu, abychom byli 
lepší, aby se v našich myslích 
usídlila víra v dobro, touha po 
lepším uspořádání sociálně 
– ekonomických jevů v kraji-
ně, ale i romantika a láska ke 
všemu krásnému, co činí náš 
život lepším a spokojenějším.

Vše na tomto světě má 
svůj začátek a také jednou 
i svůj konec.

Ne jinak je tomu u stromů. 

Ten roste mnohdy i něko-
lik generací. Je mi vždy líto, 
pokud se takovýto strom musí 
kácet. Mnohdy je to symbol 
rodinné tradice, symbol měs-
ta, mnohdy s sebou nese i kus 
srdce a svého já.

Žel přichází i chvíle, kdy 
musí být nahrazen novým 
životem, novým jedincem.  Je 
starý, přestárlý, je nemocen, 
přestože byl ošetřován a opat-
rován. Někdy i hrozí, že zraní 
pádem, větvemi člověka, někdy 
i hrozí, že vezme život člově-

ku, zničí nemovitost, padne 
na vozovku, chodník, souseda 
a tak bych ve své úvaze mohl 
pokračovat. Kácení je mnohdy 
nutné, vychází ze zákona, viz 
článek Ing. Bc. Crhonka.

Slovy básníka:“ V životě 
jde přece hlavně o to, přidat 
něco dobrého a užitečného 
a krásného k tomu všemu, čím 
se těšíme. Kdo se o to alespoň 
pokusí, tomu chvála, komu se 
to dokonce podaří, tomu čest.  
Jenom brát a nic nedávat, 
takových je nás dost.“

Ing. Jiří Houdek, předseda KŽP

SPOZ - činnost v roce 2011
Členové sboru pro občanské záležitosti v pěti sobotách připravili 7 obřadů vítání pro 38 dětí, občanům starším 80 let zaslali 190 

blahopřání, osobně k význačným narozeninám poblahopřáli 46krát, ke zlatým a dalším svatbám gratulovali 12krát. Pro přestárlé 
občany se opět uskutečnilo společné setkání v kulturním domě. Konalo se devět svatebních obřadů, z toho 4 církevní.

STATISTIKA OBYVATEL K  1. 1. 2012
Počet obyvatel  k 1.1.2011  4 560
Narození          43
Zemřelí          35
Přistěhovaní          61
Odstěhovaní          70

Celkem  k 1.1.2012  4 559
Počet cizinců         57
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V pondělí 19. prosince 
2011 se konalo veřejné zase-
dání zastupitelstva města Vra-
cov. Pro ty občany, kterým 
nezbyla židle či čas na osobní 
účast, uvádím z tohoto jed-
nání pár osobních postřehů z 
programu. Znovu apeluji, aby 
se občané více zajímali o sou-
časnost, než pak marně naří-
kali na rozlítým mlíkem. Obě 
strany tak budou mít dostatek 
informací a potřebných vědo-
mostí. Zastupitelé pro své roz-
hodování a občané pro svou 
objektivní kritiku.

1/ Kontrola usnesení rady 
bude pro občany z procesního 
hlediska asi vždy zdlouhavá. 
Je to jen průlet informací, 
který se těžko vnímá, natož 
věcně posuzuje. Snad se na-
jde nějaké efektivnější řešení, 
třeba  v podobě tématických 
bloků.

2/ V ulici Borová nastala 
patová situace. Zastupitelé se 
pokouší najít řešení, které by 
skutečně něco řešilo. Zatím 
nesměle hlasují o svých dří-
vějších pochybeních a ještě 
mají za krkem nesprávná roz-
hodnutí od specializovaného 
úřadu. 

Poněkud nejasné usnesení, 
co se vlastně má v ulici Borová 
postavit, bude řešit projektový 

ústav ve Zlíně, který se v tom-
to smyslu už několikrát vyjá-
dřil. A bylo to spíše ve smyslu 
rodinných domů. Vyjedná-
vání o tom si nechal posvětit 
pan starosta, tak uvidíme, 
s čím přijde a co pro koho 
vyjedná? Objevil se i návrh na 
možný přesun bytových domů 
z Borové na méně zahuštěnou 
lokalitu s výměnou pozemků. 
Což by celou situaci nejen 
zklidnilo, ale bylo by  to také 
chápáno jako snaha o nápravu 
chyb.

3/ V Městečku přihoří-
vá a je nejvyšší čas po všech 
postupných krocích konečně 
postoupit. Přestože už bylo 
několikrát zdůrazněno, že 
Tesco je především „fi nanční 
prostředek“, jak se dostat k 
řešení „Ulice Průjezdná“, par-
don, k rekonstrukci Městečka, 
znovu byla velká diskuze.

Dost prostoru bylo věnová-
no Smlouvě o smlouvě budou-
cí. Schválení tohoto právního 
instrumentu bylo nezbytné 
pro vymezení příštích jednání 
partnerů v této věci. Samot-
nou smlouvu neznám, ale 
vím, že tak důležitý dokument 
by měl vypracovat renomo-
vaný právník a nechce se mi 
zdát, že by v tomto případě 
šlo o něco odfl áknutého. Proto 

mi připadaly námitky poně-
kud účelové. Je to zřetelnější, 
když si srovnáme argumenty z 
minulého zasedání zastupitel-
stva. Tehdy hlavním důvodem 
odporu vůči rekonstrukci 
náměstí byla dopravní situace. 
Tuto námitku však příslušný 
úřad minimalizoval. Hledalo 
se proto něco jiného?

Poněkud pozdě se probu-
dilo uvědomění v občanské 
iniciativě, která se nyní snaží 
rozrazit „otevřené dveře“. 
Myslím, že kdo chtěl něco 
bližšího o projektu Městečka 
vědět, měl dostatek možností 
si potřebné informace získat. 
Komplikovat v této fázi situaci 
se mi nezdá fér.

Další připomínka v tom 
smyslu, že město dosud 
nepředložilo kompletní vari-
antní řešení i okolí Městečka, 
je podle mého názoru poně-
kud nadstandardní požadavek 
ve chvíli, kdy není rozhodnu-
to ani o základním projektu 
a nevíme, zda se k němu vůbec 
dokopeme.

Zásadněji k tomu svým 
postojem přispěly přítomné 
dámy v řadě za mnou. „Už 
o tom přestaňte jen mluvit 
a něco dělejte, ať ten binec 
uprostřed Vracova zmizí“. Že 
padaly i ostřejší výrazy, nemu-

sím čtenáře asi příliš přesvěd-
čovat.

Bohužel zde zazněl i po-
někud hořký a opakující se 
komentář, který řeší minulost, 
která řešit nejde. Pokud se 
k tomu přidají méně důstoj-
né osobní narážky, atmosféře 
jednání to nepřidá.

4/ Návrh na uspořádání 
Silvestra a ohňostroje v režii 
města měl celkem dobrou 
i praktickou odezvu z veřej-
nosti. Svým obsahem má 
šanci se do budoucna vylepšit 
a vytvořit tradiční setkání 
Vracovjáků.

Související záměr, omezit 
tím i soukromé ohňostroje na 
každém druhém dvoře, se pří-
liš nezdařil. A tak naši bouchá-
ní chtiví sousedé pálili petardy 
o 106 do našich zahrad, uší 
i zoufalých duší našich psů 
a koček.

Snad časem více dospěje-
me a raději si zajdeme do Měs-
tečka na guláš, či se pozdraví-
me ve sklepě. A necháme ty 
rachejtle profesionálům, kteří 
to zrealizují bezpečně a někde 
mimo město. On ten Nový 
rok přijde tak jako tak.

Všechno dobré přeji všem 
a na příštím veřejném zase-
dání zastupitelstva aktivně na 
shledanou.

Patová situace v ulici Borová, meče se brousí na Městečko

Román v ulice Borová 
pokračuje formou před-
loženého několikastránkové-
ho elaborátu. „Návrh zadání 
změny č.6 Územního plánu 
města Vracov“, chce „jenom“ 
posvětit změnu bydlení v 
rodinných domech na byd-
lení v bytových domech, 
podmínečně přípustných, 
v této jmenované ulici. Což 
prakticky znamená, že tam 
ty bytové domy pak budou 
skutečně stát a protože zastu-
pitelstvo není schopno se ani 
dohodnout v jaké podobě, 
tak tam může stát cokoli.

Text „Návrhu zadání změ-
ny č.6…“, ale není tak jedno-
značný a v některém ohledu 
to vypadá, jako vytváření alibi 

za minulá pochybení. Obča-
né z ulice Borová podali vůči 
tomuto „Návrhu“ námitky 
a očekávají, že se jimi budou 
odpovědní činitelé s ohledem 
na minulá rozhodnutí zabý-
vat vážněji, než doposud. A že 
výsledkem tohoto zkoumání 
bude obnovení původního 
stavu a budou tak napraveny 
dřívější nedostatky a nedů-
slednost. A nedej bože, aby se 
tento „Návrh“ snažil o změnu 
jen proto, aby se uspokojily 
osobní zájmy nových vlastní-
ků pozemků.

Pokusím se být stručnější 
než zmíněný „Návrh“, protože 
jde o stále stejný problém. 
Jak změnit původní stavební 
koncepci, která byla v roce 

2002 odborným projektantem 
doporučena a následně i měs-
tem schválena a zaplacena.

Důvody ? To co dosud pla-
tilo, se „nám“ (?), nyní nehodí 
a tak je třeba to pro „někoho“ 
(!) změnit. A proto to milí 
zastupitelé odhlasujte. Že jsou 
námitky dotčených občanů? 
Psí hlas přece do nebe nedo-
jde.

Přitom samotný text 
„Návrhu“, jakoby napovídal 
způsob řešení a kam nasmě-
rovat pozornost. 

Cituji ze stany 2: „… 
dávat přednost komplexním 
řešením před uplatňováním 
jednostranných hledisek a 
požadavků, které ve svých 
důsledcích zhoršují stav i hod-

noty území,     …..je nezbytné 
zohledňovat také požadavky 
na zvyšování kvality život 
obyvatel a hospodářského 
rozvoje území. Vhodná řešení 
územního rozvoje je zapotřebí 
hledat ve spolupráci s obyva-
teli území i s jeho uživateli.“

Hledání nějaké spolupráce 
s obyvateli ulice  je zatím vel-
mi neprůkazné a jednání spíše 
direktivní. Že by jen z nezna-
losti?              

Citace ze strany 4: „…ově-
řit a formulovat vyváženost 
zájmu vlastníků změnou č. 
6 ÚPM dotčených pozemků 
s přihlédnutím k veřejnému 
zájmu…“

Je ve veřejném zájmu 
měnit dávno vypracovanou, 

Ing. Vojtěch Škarecký, Csc.Koncepce pro kočku ?

Ing. Vojtěch Škarecký, Csc. 



strana 11duben 2012 Vracovský zpravodaj

schválenou a zaplacenou 
urbanistickou koncepci města 
Vracov?

Citace ze stany 5: „Napl-
něním Změny č. 6 ÚPM Vra-
cov může dojít k prosazení 
zájmů konkrétního subjektu 
na úkor pravidel obsažených 
ve schváleném ÚPM Vracov 
v roce 2002.“ 

Je nutno ještě něco k tomu-
to textu dodat pro příští hlaso-
vání zastupitelstva? Snad jen, 
že jde o soukromý subjekt.

A nakonec ještě kon-
krétnější citace ze strany 6. 
...„Nároky investorů, uplat-
ňované Změnou č.6, vybočují 
z dohodnutých pravidel z roku 
2002, …kde byly formulová-
ny regulativy, …včetně urba-
nistické koncepce. Závazná 

pravidla vycházela z reálných 
podkladů a odborného zhod-
nocení projektantem.“ 

Je možné, aby tyto skuteč-
nosti nebyly brány v potaz? 
Kdyby jen s ohledem na tento 
text a již dříve takto prezen-
tované argumenty zastupitelé 
jednali, nemuseli by se občané 
z Borové ulice odvolávat. Jde o 
to, že jim, jako dřívějším inves-
torům a vlastníkům pozemků, 
byla jejich vlastnická práva 
platnými regulativy omeze-
na a jejich dodržování velmi 
striktně městem vyžadováno. 
To vše právě z důvodů schvá-
lené urbanistické koncepce 
v roce 2002.

Proto  je nový záměr na 
změnu nelogický a majitelé 
rodinných domů v ulici Boro-

vá se cítí být podvedeni. Sna-
hou rozvolnit nyní původní 
regulativy pro nové vlastníky 
je popřeno vše, co bylo v rám-
ci rozvoje města Vracov v roce 
2002 schváleno a znovu v roce 
2006 zástupci města potvrzeno. 

Je jasné, že každý vlastník 
chce výnosy svého majet-
ku maximalizovat. Ale není 
možné, aby to bylo na úkor 
širšího okolí a ještě to odporo-
valo danému urbanistickému 
záměru města, ať už v ulici 
Borová, nebo kdekoliv jinde.

Řeší se vlastně obec-
ný zájem? Nebo je to zájem 
nových vlastníků, pro které je 
třeba změnit nejen regulativy, 
ale i celou původní staveb-
ní koncepci města, které se 
musela podřídit řada dřívěj-

ších investorů. 
Nejde v tomto přípa-

dě „jen“ o maximální zisk a  
vytváření nějaké nové, výhod-
nější stavební koncepce pro 
aktuální privátní potřebu? 
Má být záměrem stávajícího 
zastupitelstva podporovat tuto 
strategii? Dnes v Borové zítra 
v Dubové ! 

Minimalizace zásahu 
a spravedlivá míra, (jak říká 
právní rozbor k této záležitos-
ti), by měly rozhodnout 
a uklidnit atmosféru v ulici 
Borová, jejíž občané hodlají 
i nadále situaci sledovat. Není 
přece možné, aby byla dřívější 
práce mnoha lidí (zastupitelů, 
úřadů a projektantů) včetně 
vynaložených nákladů, oprav-
du jen pro kočku!

Vážení spoluobčané, 
jsem nucen reagovat na hodnocení situace v ulici Borová panem  Ing. Vojtěchem Škareckým, Csc. Uváděné argumenty jsou 

irelevantní, jelikož jinými slovy opisuje pouze „některé“ části návrhu Zadání změny č. 6 ÚPM, na základě kterého má Urbanistické 
středisko ve Zlíně posoudit, zda je tato změna možná.  Z tohoto důvodu článek není objektivní, čímž uvádí spoluobčany v omyl.

Nechme tento problém vyřešit nezávislé a odborné pracoviště tomu určené, čímž předejdeme zbytečným polemikám a dohadům.
Při pohledu do nedaleké minulosti, mi chybí starost autora článku o spoluobčany v jiné lokalitě Vracova, kde výstavbu vehe-

mentně podporoval. Ale s tím si  evidentně hlavu neláme, to je daleko od jeho bydliště.
Za bytové družstvo Mgr. Ivo Gaspar

Z A S T U P I T E L Ů M   O B C E
Stěžejním bodem voleb-

ních programů všech kandidá-
tů do zastupitelstva obce byla 
snaha o rozvoj města Vracova. 
Právě proto by se měla účinně 
řešit i problematika souvise-
jící s nedostatkem bytových 
jednotek ve městě, která by 
vedla ke zlepšení bytové situ-
ace občanů. 

Bohužel zde existuje úzká 
skupina lidí, která se neustále 
snaží prosazovat své soukro-
mé zájmy nad zájem veřej-
ný, čímž právě brání rozvoji 
města Vracov. Jejich útoky 
nejsou zaměřeny na soukro-
mé investory, ale zejména na 
rodiny s dětmi a na seniory, 
kteří by také chtěli důstojně 
bydlet v nové bytové zóně 
a kteří nemají dostatek fi nanč-
ních prostředků na výstavbu 
nových honosných rodinných 
domů. 

Argumenty výše zmíněné 
skupiny občanů jsou zavádějí-
cí už i tím, že sem patří i ti:

- pro které se několikrát pro-
váděla změna regulační-
ho plánu dle jejich potřeb, 
a i přesto má většina z nich 
postavené domy v rozporu 
s ním

- kteří mají pozemky v této 
lokalitě skoupené ze speku-
lativních důvodů bez plánu 
stavět 

- kteří hlásají újmu na svých 
pozemcích, i když dle 
odborného posudku soud-
ního znalce byla vyčíslena 
celková újma na jednom ze 
sousedních pozemků v část-
ce pouhých 250 Kč

- kteří poukazují na životní 
prostředí a „ptačí lokalitu“ 
a ve vedlejší ulici si vybudu-
jí parkoviště pro kamiony, 
nemluvě o bezpečnosti dětí 
v ulici  

- kteří jsou do Vracova přistě-
hováni a snaží se rozhodo-
vat o tom, jestli jiní budou 
mít možnost ve Vracově 
bydlet

- kteří porušují pravidla 
parkování automobilů na 
komunikacích

- kteří bez souhlasu majite-
lů využívají pozemky pro 
průjezd těžkých nákladních 
automobilů

- kteří poukazují na pohyb 
dětí v dané lokalitě tak, jako 
by si v jiných ulicích děti 
nehrály

- kteří poukazují na přehuště-
nost, přičemž sami pochá-
zí z 2. největšího města 
v republice

Nechme proto tento 
problém vyřešit nezávislé 
a odborné pracoviště tomu 
určené, čímž předejdeme 
zbytečným polarizacím 
a dohadům.

I přes návrh Urbanistické-
ho střediska Brno, které dopo-
ručilo maximální možnou 
variantu, jsme vyšli této sku-
pině vstříc a přistoupili jsme 
na minimální možnou vari-
antu řešení domu. Několikrát 

jsme se pokoušeli problema-
tiku výstavby bytového domu 
prodiskutovat osobně. Přes 
zástupce skupiny Mgr. Marka 
Sedláka nám bylo opětovně 
řečeno, že o žádnou diskuzi 
nemají zájem.

Poslední studie bytového 
domu, pokud se tak díky jeho 
podstatnému zmenšení dá ještě 
vůbec nazvat, je umístěna cca 
15m od sousedního pozemku 
a dává možnost až dvojnásob-
né kapacity parkovacích míst 
na vlastním pozemku. 

Za zmínku stojí i to, že ve 
Vracově je postaveno min. 120 
domů, které  přesahují roz-
měry námi zamýšlené stavby 
domu. 

Zastupitelstvo na svých 
schůzích 23. 9. 2011 a 19. 12. 
2011 schválilo návrh využi-
tí ploch na pozemcích p.č. 
3660/1 s 3660/2 tak, aby 
za určitých podmínek bylo 
umožněno bydlení v byto-
vých domech, čímž navázalo 

Za bytové družstvo Mgr. Ivo Gaspar
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na původní myšlenku měs-
ta. Návrh výstavby bytového 
domu byl mimo jiné podpořen 
peticí s více než 200 podpisy 
vracovských spoluobčanů. 

Výstavbu by neprováděl 
soukromý investor ale byto-
vé družstvo založené v létě 

minulého roku. Toto družstvo 
sdružuje občany, kteří chtějí 
společně řešit svoji bytovou 
situaci, a po vyřízení staveb-
ního povolení se tento subjekt 
bude dále rozšiřovat. Druž-
stevní bydlení má v České 
republice dlouholetou tradi-

ci a je vhodnou alternativou 
pro ty, kteří z různých důvodů 
nedosáhnou na hypotéku.

 Závěrem lze jen shrnout, 
že cílem této skupiny obyva-
tel je jen využití vybudované 
lokality, do které město inves-
tovalo nemalé  fi nanční pro-

středky, pouze pro svůj pro-
spěch a dle svých požadavků, 
a vetování každé varianty, kte-
rá není přímo jejich zájmem. 
Kdyby se stejným způsobem 
chovali občané každé ulice ve 
Vracově, tak se zde nevybudu-
je už nic, ani Tesco.

Občanské sdružení Městečko pro budoucnost, IČO 22762035
Sídlem sdružení je: Bzenecká 1313, 696 42 Vracov. Tel: 603453456, mail: os.mestecko@seznam.cz

Sdružení, založené podle zákona č.83/1990 Sb., je dobrovol-
ným, nevládním, neziskovým a nepolitickým sdružením obča-
nů, v němž se slučují zastánci a ochránci rozvoje města Vracova, 
jeho životního prostředí, společenských, kulturních a historic-
kých tradic a  hodnot. 

Základní cíle sdružení
1.  Ve spolupráci s obcí Vracov a společenskými organizacemi 

se podílet na  obecně prospěšné činnosti  v oblasti ochrany 
životního prostředí a krajiny.

2.  Ochrana památek, kulturních hodnot a krajinného rázu urba-
nizované i neurbanizované krajiny.

2.  V rámci svých možností podporovat sportovní, kulturní 
a společenské aktivity občanů i návštěvníků města. 

3.  Ochrana obyvatel města před neblahými následky zvýšeného 
a komplikovaného silničního provozu.

4.  Tvorba bezpečného prostředí pro pěší, cyklisty i motoristy.

5.  Ochrana památek a tradičního rázu městského centra jako 
bezpečné a kulturní zóny pro společenský život.

6.  Tvorba vhodného prostoru  pro konání tradičních akcí v cen-
tru města.

7.  Vytvářet podmínky pro prezentaci  a propagaci obce.

Členem sdružení může být morálně a právně bezúhonná 
fyzická osoba starší 18 let a právnická osoba, které souhlasí 
s cíli a stanovami sdružení.
Výbor  sdružení:
Předseda: František Plášek
Členové: Jitka Goliášová, Jarmila Ligasová, Pavel Nikl, 
                 Ing.arch. Anna Vyšinková

Přihlášky jsou k dispozici u předsedy sdružení.
Chcete vědět víc? Kontaktujte nás: os.mestecko@seznam.cz

Jsem si jist, že tímto člán-
kem potěšíme nejen přízniv-
ce hasičského sportu, ale taky 
lidi, kteří v nás ještě neztratili 
důvěru a stále do nás a našich 
mladých hasičů vkládají další 
naději. V  neděli  25. 3. 2012 
jsme se  zúčastnili hasičských 
halových závodů ve Sport 
centru Želva v Dubňanech. 
Naše družstvo mladých hasi-
čů se v silné konkurenci a za 
účasti mnoha dalších družs-
tev umístilo na 23. místě 
z celkového počtu 26 družstev. 
Pokud přihlédneme k tomu, 
že to byla první soutěž našich 
mladých hasičských nadějí 
v jejich v obnovené činnosti 
a že i přes jejich nízký prů-
měrný  věk byli zařazeni do 
kategorie starších žáků a tím 
byli značně znevýhodněni, 
tak je to skvělý výsledek.Na 
této první výsledkové vlaš-
tovce mají lví podíl svoji pílí 
nejen děti, ale také jejich noví  
vedoucí, kterým patří velký 
dík za jejich úsilí.V tomto 
výčtu nesmíme také opome-
nout poděkování městu Vra-
covu, které umožnilo a nadá-

le umožňuje  dětem trénovat 
v areálu koupaliště a v nepo-
slední řadě patří také velké 
poděkování VPS, které, zapůj-
čily svůj vůz VW Transportér 
pro přepravu dětí na zmíně-
né závody. Věříme, že skvělá 

spolupráce v tomto bude se 
zmíněnými subjekty  i nadále 
pokračovat a tím se ještě více  
vytvoří  ideální podmínky 
pro naše mladé hasiče a ti se 
v budoucnu vypracují tak, že 
se v žebříčku umístění  budou 

jen a jen zlepšovat.Naši mladí 
hasiči se už pilně připravují 
a moc se těší  na jejich další 
soutěžní křest, který se bude 
zanedlouho konat ve Velké 
nad Veličkou.

Mladí hasiči chytili druhý dech Martin Čermák, Radek Černota
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Soubor Marýnka pokračuje v profi lových pořadech.
Tentokrát jsme věnovali 

pořad osobnosti myjavského 
primáše, zpěváka, tanečníka 
a autora mnoha osobitých pís-
ní. Legenda jménem Samko 
Dudík byl název programu, 
který přes velkou časovou 
tíseň nastudovala muzika 
pod vedením primášky Evy 
Kocourkové.

Scénář, výběr písní i jejich 
interpretů, nácvik tance i 
moderování pořadu byl dílem 
Pavla Petržely. Samko Dudík, 
často přezdívaný „nejmenší 
primáš s největším srdcem“ 
byl vzorem pro všechny hudce 
a primáše druhé poloviny dva-
cátého století. Jeho vliv výraz-
ně poznamenal projev Staň-
ka, Volavého, Petrů, Hrbáče, 
Miškeríka, a další. No a to 

byly naše vzory a naši učitelé 
vztahu k písni, tanci a národo-
pisu vůbec. Dudíkův neoby-
čejný smysl pro dramatickou 
harmonizaci písní se dokázal 
vrýt pod kůži posluchačům a 
zpěvákům mnoha generací. 
Dnešní mladí členové soubo-
rů často zpívají a tančí myjav-
ské motivy, aniž by znali jejich 
původ a věděli že autorem je 
právě Samko Dudík, velký 
propagátor moravsko sloven-
ských setkání na Javořině, vel-
ký patriot a vlastenec.

Jako sólisté se v našem 
pořadu představili: Eva Ša-
fářová, Eva Kocourková, Jar-
ka Hudečková, Jožka Kútný 
a Tomáš a Pavel Petrželovi. 
Malá taneční skupina Marýn-
ky zpracovala brezovský čar-

dáš, strážský, skalický čar-
dáš a myjavský tanec podle 
Dudíkových motivů. Sólisté 
představili jeho písně vyzna-
čující se zvláštní a neotřelou 
harmonizací, plné strhující-
ho děje. V mluveném slovu 
jsme se snažili charismatic-
kého primáše představit tak, 
aby mu diváci porozuměli 
a po skončení programu ho 
považovali za blízkého příte-
le. Sdělili jsme o něm i to, co 
zatím zůstávalo publiku uta-
jeno. Jenom tak se dá pocho-
pit jeho tvorba, vztah k písni 
i lidem. 

Diváci, mezi kterými 
byli zájemci až z Brna, Vese-
lí, Bohuslavic, Vřesovic aj. 
odcházeli z hudebního sálu 
Nadace Chamartín velmi spo-

kojeni. Jejich zájem byl patr-
ný také z častých dotazů čím 
je překvapíme příště a přání 
o zopakování programu mimo 
Vracov. 

Naším přáním je pokra-
čování podobných profi lo-
vých pořadů, které nemusí být 
věnované jen osobnostem, ale 
také určitému tanci ( jako byl 
například Tanec zapomenutý 
Bohem i lidmi), nebo třeba 
zvláštním zvykoslovným prv-
kům života našeho regionu. Je 
totiž mnoho krásných zvyků 
a s nimi spojených zpěvů a tan-
ců, s kterými vám rádi zpro-
středkujeme setkání formou 
našich pořadů, aby nebyly 
odmítány nebo zapomenuty. 
Na kterémkoliv z nich vás rádi 
přivítáme. 

Pavel Petržela
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Setkání Vracovjanu s Kunovjanem

Soubor písní a tanců Vra-
covjan navázal úzkou spolu-
práci s Folklorním souborem 
Kunovjan z Uherského Hra-
diště. Tato spolupráce vyús-
tila v myšlenku, uspořádat 
společné soustředění u nás ve 
Vracově. 

Členové souboru Kunov-
jan přijeli v pátek 20. ledna. 
Připravili jsme si pro ně malé 
překvapení ve formě zumba 
rozcvičky, kterou vedla naše 
členka Magdaléna Preissle-
rová. U rozcvičky se všichni 
řádně zasmáli i zahřáli, celý 
večer náš totiž čekaly čardá-
šové variace. Vedení páteč-
ního tancování se ujal David 
Pavlíček – umělecký vedoucí 
Kunovjanu. Propotili jsme 

Mgr. Markéta Lukešová

všichni několik triček, ale 
čardášové variace nás všech-
ny velmi bavili. Tanečníci 
z Kunovjanu tancovali s vra-
covskými děvčaty a obráceně, 
všichni se tak mohli vzájemně 
poznat a třeba i doladit chy-
by. Po náročném tanci jsme 
se pak společně přesunuli do 
vinného sklepa, kde jsme za 
zpěvu při víně zůstali až do 
ranních hodin. 

Společné tancování pokra-
čovalo v sobotu dopoledne, 
rozcvičku tentokrát udělala 
jedna z tanečnic Kunovjanu 
a taneční študýrky se pět ujal 
David Pavlíček. Pak byla řada 
na nás – naučili jsme Hradišťa-
ny tancovat kyjovské skočné, 
vyklepávanou a taky fi gurální 

tance ze Svatobořic. Do pozd-
ního odpoledne jsme se pak 
věnovali tancům z Bošácké 
doliny, které nás všechny pro 
svůj temperament a dynami-
ku velmi zaujaly. 

Celé soustředění jsme 
ukončili společným pose-
zením a slibem, že musíme 
akci co nejdříve zopakovat. 
Naši členové nyní dojíždí 
pravidelně na taneční semi-
náře do Uherského Hradiště, 
které vede zmíněný umělec-
ký vedoucí Kunovjanu, náv-
štěvy Hradiště jsou pro nás 
velkou inspirací a přínosem 
především v taneční technice. 
Část členů našeho souboru se 
společně se členy Kunovjanu 
dokonce zúčastnila „Tanečné-

ho domu“ v Trenčíně, kde se 
věnovali rusínským tancům. 
Doufáme, že naše spoluprá-
ce bude i nadále pokračovat 
a přinese ovoce a přátelské 
vztahy nám i našim přátelům 
z Hradiště. 

Klub důchodců informuje

Čas nejde zastavit, ale je 
důležité nerezignovat nad při-
bývajícími léty a být, pokud to 
zdraví dovolí, stále činorodý. 
Mladým se možná zdá nedů-
ležité, jakými činnostmi se 
senioři zabývají, ale i oni časem 
přijdou na to, že ani v důcho-
dovém věku není dobré sedět 
se založenýma rukama v klíně, 
ale že je nutné udržovat spole-
čenské kontakty, žít aktivně.

V uplynulém roce jsme 
oslavili už 40.výročí založení 
vracovského klubu důchodců 
a přehled uskutečňovaných 
akcí je různorodý. Kromě Seni-
or bálu, kterým každoročně 
začínáme rok, organizujeme 
hlavně zájezdy. V loňském roce 
byl uskutečněný na výstavu do 
Věžek a v květnu pak úspěšný 
zájezd do rakouské země Štýr-
sko, kde jsme navštívili poutní 
místo Mariazell a na zpáteční 
cestě se zastávkou ve Vídni. Pro 
velký zájem jsou organizovány 
2x ročně zájezdy do termálních 
maďarských lázní Gyoru.

Aktivní je dlouhodobě 
pěvecký kroužek. Vystupoval 
na Slovensku v Nitře – Dolné 
Krškany, na naší výroční schů-
zi, která byla spojena s oslavou 
založení vracovského klubu 
důchodců, dále na setkání 

vracovských občanů starších 
80 let. V kulturním domě se 
uskutečnilo vystoupení pod 
názvem „Jen si vzpomeň na 
své mládí“ s písněmi Karla 
Hašlera. S podobným progra-
mem zajeli také na pozvání 
zazpívat seniorům do Bzence. 
Posledním vystoupením bylo 
pásmo koled na předvánoč-
ním setkání s nadílkou.

Společně pak také osla-
vujeme kulatá a půlkulatá 
výročí našich členů. Setkání 
jubilantů bývají vždy za polo-
letí. Takových oslavenců bylo 

v loňském roce třicet devět.
Kromě už zmiňovaných 

akcí se pravidelně každý týden 
mohou senioři scházet v klu-

bovně v Domě s pečovatel-
skou službou, povyprávět si 
a posedět v milé společnosti 
svých vrstevníků.

Zdena Šmýdová
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josefskÝ košt 
vÍna

Petr Šmíd
předseda ZO ČZS

Vážení milovníci  vína,
v dlouhé řadě josefov-

ských koštů, které se téměř 
od nepaměti pořádají ve Vra-
cově,  máme za sebou další 
ročník. Víno z úrody zdejších 
i přespolních vinařů se i nyní 
představilo ve výtečné for-
mě. Jednalo se o 316 bílých, 
231 červených a 22 vzorků 
v samostatné prezentaci 
vinařských fi rem. 

Jsem potěšen zájmem 
o koštování vína ve Vraco-
vě, o čemž svědčí každoroč-
ně naplněný sál a stoupající 
počet návštěvníků především 
ze vzdálenějších míst. Nyní 
musím poděkovat všem, kte-
ří zvou své známé a kama-
rády právě na tuto akci a 
tím napomáhají k propagaci 

nejen vinařství, ale především 
našeho města. Letos se také 
již tradičně rozjela vynikající 
zábava a spousta degustérů se 
proměnila v drsné tanečníky 
a něžné tanečnice. 

V příštím ročníku, který 
se bude konat 16.3. 2013 , se 
můžete těšit určitě opět na 
skvělá vína, vynikající zába-
vu a nějaké to překvapení v 
prezentaci vín a služeb pro 
návštěvníky. Rád bych vás 
také pozval na akci, která nás 
čeká 25.srpna 2012. Jedná 
se o Zarážání hory, které se 
opět uskuteční v našich skle-
pech po úspěšném loňském 
počátku této akce. Jako sou-
část programu budou i nyní 
Otevřené sklepy, na které 
zvu všechny milovníky vína 

„Přišlo jaro do uličky.....“

Tak nám začalo jaro: 
kalendářní i astronomické. 
Však už bylo načase abychom, 
s plným elánem a nasazením, 
oblehli pole, zahrádky i vino-
hrady, spočítali už v tak dost 
pohublých peněženkách, zda 
a kolik utratíme za semena, 
postřiky a hnojiva, a s vidi-
nou vzkvétajících latifundií se 
dali do jarních prací .... natě-
šení ale nejsou jen hospodáři 
a zahrádkáři, i zlodějíčkové, 
kteří se těší, jak budou sklí-

zet bez práce tam, kde neza-
seli! Nějak se nám začínají 
rozmnožovat, jak jste si asi 
stačili všimnout? „Kdyby za 
každou zlodějnu kat zkracoval 
údy, chodili by v zemi české asi 
jenom zrůdy!“ Slyšela  jsem 
v rádiu tento aforismus a věř-
te, že to k zasmání ani moc 
není. Nevím, jestli tito lidé 
někdy slyšeli i ...“co nechceš 
by ti ji jiní činili, nečiň ty jim“! 
Teď si možná připadají maza-
ně a prsí se, jak jsou šikovní 

a chytří, ale jednou se jim to 
vrátí, i s úrokem!

Nač si však kazit jarní nála-
du pochybnou existencí, když 
konečně slunce prozrazuje, 
co jsme přes zimu všechno 
zanedbali, co je třeba uklidit, 
přeložit a vysmýčit, aby súse-
di nepomlúvali /těm je to včíl 
stejně putna/. Hospodyňky, 
s blížícími se Velikonocemi, 
začnou kasat rukávce a uplá-
cet slepičky, které letos nesou 
„zlatá vejce. “ Ještě že už cérky 

nemusí nakupovat ve velkém 
mašličky, jako tomu bylo kdy-
si, to už by leckterou rodinu, 
kde je jich víc, i ruinovalo.....

Na jaro se těší zkrát-
ka všichni: ženy se vylupují 
z kabátů a mužští mají svit 
v očích, o který je zima připra-
vila.

Prostě: Vrby se nám zele-
nají .....

Helena Hubrová

a přátele dobré nálady.
Děkuji těm vinařům, kteří 

podpoří nebo podpořili obě 

tyto akce a s otevřeným srd-
cem a veselou myslí přijímají 
milovníky vína.
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Myslím že je o mně známo, že i přes trochu vyšší věk minis-
truji ve všední dny a někdy i v neděli, či svátek a  někdy taky na 
pohřbu. A protože v nejstarší části kostela – tedy v presbytáři, ne-
jsou instalovány reproduktory, z kázně kněze, rozumím jen sem 
tam nějaké slovo, ale o čem kázeň je, někdy nemám tušení. Myslel 
jsem, že je to tím, že jsem starší a on sluch už není to, co býval. 
Jenže, když jsem se ptal mladších ministrantů, nerozumí taky.

A tak když je kázeň, dívám se před sebe, na protější zeď, na 
dvě malá půlkulatá okna na oratoři a vím, že kdysi byla ta okna 
větší, protože zedníci zazdívající dolní část oken si nedali moc 
velkou práci a je jasně vidět, rozdíl mezi původní zdí a novou 
– fasádou. 

Taky se dívám na svorníky žebroví, které bylo postaveno před 
sedmi sty lety – plus- minus, stejně jako celý presbytář a kdysi dříve, 
před nějakými patnácti lety jsem si všimnul na protější zdi jakoby 
byla pod nátěrem, jednoduchými tmavšími čarami načrtnutá ležící 
postava. No postava – šest či sedm čar, silných a málo viditelných, 
širokých asi tři cm, různě dlouhých. A taky jsem se později (po mši 
sv.) díval, jak je silná zeď – no zazděn by tam někdo mohl být. Zeď 
je silná  100 cm a zeď zákristie je 150 cm silná.

Fotografi e zdi - na levé straně od zákristie, vždy při pohledu 
na tmavší čáry se mně zdálo, že by mohly upozorňovat na někoho 
pohřbeného uvnitř zdi. Čáry  se nedají vysvětlit vlhkem.

V neděli 12. února 2012 jsem se – po kolikáté už, dal do 
čtení Pamětí faráře Grygery a konečně jsem si všimnul toho, 
co psal P. Grygera o prvním dohledatelném faráři v ustave-
né farnosti na konci 17 století (v r. 1684) byl jím Jan Leopold 
Ignác Kopáč, (cituji zápis faráře Grygery)  investován 6. čer-
vence 1684, který farnost vedl až do 7. června 1695 kdy umírá 
v  Hradišti, kde byl na pohřbu a sloužil rekviem za zemřelé-
ho P. Jiřího Obročného. Při mši sv. již namáhavě četl, potom 
vstal od stolu, ulehl (tři léta stále churavěl) a obdržev poslední 
pomazání, zemřel. Byl z Hradiště slavně vyprovoděn za zvo-
nění, zpěvu a světel do Vracova, kamž dovezen o 11 hodině v 
noci v oktáv Božího těla. Pochován v kostele u dveří sakristie 
před hlavním oltářem. – Ještě před jeho smrtí vypomáhal zde 
od dubna 1694 farář kostelecký Frant. Cyprián Viola. ( Konec 
citace faráře Grygery.).

Kolikrát jen jsem to četl, ale nikdy 
ne pořádně, vždyť on farář Grygera o 
tom píše: . Pochován v kostele u dveří 
sakristie před hlavním oltářem. 

Musíme si uvědomit, že na konci 
17 století nebyla auta, ani vlak a tak 
– pravděpodobně – bylo tělo fará-
ře Jana Kopáče dopraveno koňským 
potahem, proto ta pozdní doba 11 
hodin večer. A elektřina taky nebyla, 
svítili asi loučemi, či fakulemi, i když 

v červnu je dost dlouho světlo.
Ověřil jsem si na internetu, že jsem dobře uvažoval o Uher-

ském Hradišti, i když P. Grygera píše jen o Hradišti. Adresa na 
web je: http://www.farnostuh.cz/Historie/HistorieFarnosti/
11seznam_duchovnich_spravcu.aspx

No a ty obrysy na zdi nás snad měly upozornit, že je tam 
pohřben první vracovský farář.

Odpočívej v pokoji!
A taky dávám kousek  zápisu z matriky, kterou začínal Jan 

Leopold Ignác Kopáč psát a ze které citoval charakteristiku prv-
ního vracovského faráře P. Grygera:

Přepis: Joannes Leopold Ignatius Kopacz investitus Parochus 
Vraczoviensis A. 1684 die 6. juli incepi nonum ordinem inscribendi 
in hac matricula Baptizatos, Copulatos et Mortuos. Baptizatis exopto 
ut in honorem Dei S. Matris Ecclesie incrementum suorum

Můj překlad:
Jan Leopold Ignác Kopáč byl uveden do funkce faráře ve Vraco-

vě r. 1684  6. července, a začal psát matriky pokřtěných, oddaných 
a zemřelých. Křtí pro větší slávu Boží a Svatou Matku církev.

Dodatek:   
O pohřbení P. Kopáče v presbytáři se zmiňuje ve svých “Ději-

nách  města Vracova“ i dr. Hurt na straně 124.
A byl jsem upozorněn paní Š., že farář Kopáč nebyl jediný 

pohřbený v našem kostele. 
Na straně 131 „Dějin města Vracova“ dr. Hurt píše:
O nárocích vracovského osazenstva na majetek zemřelého 

faráře slyšíme jen v době smrti Františka Občíra v r. 1741. Zájem 
o jeho movitý majetek byl mezi Vracovjany takový, že obecní 
vedení muselo postavi na faře na jeho ochranu hlídku, placenou 
na účet pozůstalosti. Podle svého doznání z 20. dubna 1741 dosta-
li zaplaceno také i za odnesení farářova mrtvého  těla ke hrobu, 
vykopaného v kostele u oltáře Panny Marie Karmelské a navíc i 
za vypátrání na faře v kritické době ukradených kol.

Oltář Panny Marie Karmelské byl na pravé straně za bočním 
vchodem, směrem k oltáři.

O jaké ukradená kola šlo, nevím, protože jízdní kolo bylo 
vynalezeno až v r. 1817 v Karlsruhe, Karlem von Dreisenem.   

První farář ve farnošti
      Vít Blaha 

Pro pochybující dávám kopii zápisu faráře Grygery: 
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O vrabcích a o naději
   Naděje není to přesvědčení, že něco dobře dopadne, 
   ale jistota, že něco má smysl, - bez ohledu na to, jak to dopadne.
                                                 Václav Havel

Vítejte do klubu doufajících!
Ale napřed o těch vrabcích. 

Žijí pěkně pospolitě v hejnech 
a i když se hašteří tak ví, že 
víc očiček a křidýlek znamená 
víc vědět. A taky mají zobáč-
ky. Jsou rádi, že neodlétají do 
teplých krajin. Řekli mně to. 
Protože by je prý trefi l šlak, 
kdyby místo stromů na Lesní 
ulici uviděli po návratu jenom 
pařezy. A fakt. 3.11. už tam 
místo stromů byly jen paře-
zy. Prý ty stromy ohrožovaly 
něčí bezpečnost. Ale přece 
stín vrháme všichni a nikoho 
tím neohrožujeme. Je ovšem 
pravdou, že podle místa na 
slunci může být i stín dost 
dlouhý a je zajímavé, že v pří-
padě šikovného osvícení mají 
určití lidé na konci ještě něco 
zvláštního /a dost se teď o tom 
píše/ a to už prý může být 

nebezpečné. Nevím to přesně, 
ale mám dojem, že v češtině se 
tomu říká many.

No, ale ti vrabci. Jejich 
kamarádi z Olšíček jsou taky 
ze všeho na větvi. Zatím. 
Protože se kácí i větrolam na 
Olšíčkách. Taky prý ohrožu-
je. Koho – čím, to zatím neví, 
takže pokud to zjistím, dám 
jim vědět. Taky mě to zajímá. 
Dívám se na ty stromy z naše-
ho dvora celé roky a chyběly 
by mně.

Na vrabčí výčitku /vrab-
ců z Lesní/ jsem řekla, že ani 
lidé – jako občané – všechno 
nevědí. Že sice při v e ř e j n é m  
zasedání v září se objevila na 
promítacím plátně žádost. p. 
Holešínského o odstranění 
stromů. Byla ve žluté barvě /
signál nebezpečí/ hned naho-
ře a okamžitě zmizela /naho-

ru/, takže nevím, kolik lidí ji 
zachytilo. No a potom už lidem 
začaly přípravy na hody, 1.11. 
město dostalo čtvrt milionu 
od neznámého dárce, kterého 
by lidé chtěli znát, protože by 
„chtěli taky“ a koho zajímají 
nějaké stromy, že.

Mě ovšem ti vrabci 
povzbudili. Když se ptají oni, 
proč ne já? Za tu dobu, kdy 
se zinscenoval poprask kolem 
LIDLU se nakupila řada otá-
zek. Ve vlastním zájmu /to 
abych se třeba někoho nedo-
tkla – že on to nechce/ bych 
na ně chtěla znát odpověď. 
Jde mně z toho hlava  kolem 
dokola a jistě uznáte, že při 
jízdě na kole má hlava /taky/ 
sedět pevně.

Chodím pravidelně /i přes 
evidentní opor zastupitelů/ 
na každé veřejné zasedání, 

někdy se dokonce tak zakti-
vuji, že „mám řeč“. Přijdu také 
na páteční 30.3., protože jsem 
zvědavá, co se dovím. Asi o té 
výměně pozemků.

Minule jsem byla ubezpe-
čena, že dostanu odpověď na 
svoje otázky. Omlouvám se, 
že jsem je nepoložila. Očeká-
vala jsem totiž vydání Zpra-
vodaje za poslední čtvrtletí. 
Žádná zmínka o něm nebyla 
a tak jsem myslela, že je ve 
stavu klinické smrti a že se už 
neprobere.

Takže otázky budou 
v příštím zpravodaji a prosím 
o to, aby upozornění bylo 
hlášeno 14 dní dopředu. 
Jako za minulého starosty. 
I pozvání /?/ na veřejné zase-
dání. Lidé tak mají více času 
a možnosti to zjistit.

Libuše Symerská

O pejsánkovi a jeho paničce a o kouzlu nechtěného

Svět je plný paradoxů – vítejte do klubu!

Trošku citace z Vracov-
ského zpravodaje 1/2011:

1/ Takovýto způsob znečiš-
tění veřejného prostranství /jde 
o psí exkrementy/ se přitom 
považuje za přestupek, za kte-
rý může být majiteli psa podle 
zákona o přestupcích uložena 
pokuta až do výše

 d v a c e t i tisíc korun!
2/ ... že pohyb psů na veřej-

ných prostranstvích je upraven 
obecně závaznou vyhláškou 
a ta stanovuje, že na těchto 
místech mohou být psi venčeni 
pouze na vodítku. Za porušení 
této povinnosti může být maji-
teli psa uložena pokuta až do 
výše t ř i c e t i tisíc korun!

Zase mě kousl pes a byla 
jsem v situaci, kdy je problém 
to dokázat. Měla jsem sice v 
tam ještě hlubokém zimním 
šeru 25.11.2011 po 6. hodině 
ráno svědka hlasitého, kte-
rý volal „dobře ti tak, dobře 
ti tak, tvojích psů se bál celý 
Vracov“, ale z intonace hla-

su a z obsahu jeho slov jsem 
usoudila, že ta ženská je jako 
svědek nepoužitelná.

Majitelé psa odmítli jít se 
na zranění podívat /byli ještě 
v nočních úborech/ a místo 
toho jsem slyšela „víš, ty máš 
nejméň co vykládat“ a „my 
za to nemožeme, že náš pes 
vás nemá rád“. Nemohou, to 
je pravda, ale mohou za to, že 
dopustili, aby mě pes kousl 50 
m od jejich baráku. A když už 
se to stalo, tak jsem čekala to 
obyčejné – nezlob se, on nám 
utekl, omlouváme se.

Stalo se to při roznášce 
novin, zavolala jsem proto 
svému inspektorovi, co mě 
potkalo. On potom s někým z 
Vracova mluvil, bohužel neví 
s kým. No a pak už jsem se 
„starala“ sama.

A ten důvod, proč to vůbec 
píšu. Víc než psí kousnutí mě 
vyvedlo z míry to, že „mám 
nejmíň co vykládat“. Asi se 
nikdy nedovím co, protože se 

zatím nedaří celou věc vyřešit 
/je 26.3.2012/. několikrát jsem 
mluvila s městským strážní-
kem  - nakonec mně řekl, že 
mám být opatrná při napadá-
ní lidí. Podala jsem stížnost na 
MěÚ písemně a zatím 2x jsem 
byla u přestupkové komise 
v Kyjově. A tu jsem právě u 
těch paradoxů. Za psí hovno 
pokuta do dvaceti tisíc korun, 
za vodítko pokuta do třiceti 
tisíc korun. A za psí kousnu-
tí a urážku se lidé nemusí ani 
omluvit. A když jim řeknete 
o kousnutí, tak vám potom 
ukáží, jak jim celé dopoledne 
„TAK TLOUKLO SRDÍČKO“. 
Já s politováním přiznávám, že 
MOJE SRDÍČKO, když na mě 
letí pes, SE SKORO ZASTA-
VUJE.

A to kouzlo nechtěného? 
Kdyby se omluvili, nikdo nic 
neví.

PS: a že mám být opatrná 
při napadání lidí? O ničem 
takovém nevím. Konkrétně 

tento případ. Nebýt psího 
kousnutí, neví o mně strážník, 
starosta, u přestupkové komi-
se v Kyjově by nevěděli, jak 
vypadám. Pokud někdo bere 
jako napadání to, že popí-
šu případ, který se mně stal 
a chci ho vyřešit, je to jeho 
problém.

O napadání mohu mluvit 
spíše já. Byla jsem nařčena z 
poškození trávníku (byl pře-
hnojen/ i fasády, trávení psa, 
poškození branky, poškození 
výsadby. Chtěli mě nahlásit 
na policii, veterinární sprá-
vu, fotografovali mě – ať dají 
fotky do Zpravodaje a hlavně 
všichni mně řekli, že se posta-
rají o to, abych přišla o práci. 
Můj zaměstnavatel se divil, co 
všechno při roznášce novin 
stihnu. Každý z těch, které 
jsem tu nyní napadla, se může 
bránit. Já se totiž také jenom 
bráním, ale faktem je, že jsem 
se to naučila až potom, co 
jsem dostala pěstí do hlavy.

Libuše Symerská
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Lyžařský kurz

Byla chladná neděle odpoledne. Kufry byly sbalené a pří-
ruční tašky taky. Celá naše třída už netrpělivě čekala na 
otevření dveří do autobusu. „Ať už nás pustí dovnitř, já 
tady snad umrznu,“ pomyslel jsem si. Vtom se ozval skřípot 
a dveře se pomalu otevřely. Tím začal náš lyžařský kurz.

Cesta byla velmi dlouhá a únavná. Po dosažení cíle Kar-
lova pod Pradědem jsme se stihli jen ubytovat a navečeřet.
Pak byl připraven večerní program.

Pondělí začalo šokujícím budíčkem od aktivní služby. 
Ještě ve snech jsme se nasnídali a vypravili na svah. Byli 
jsme rozdělení do tři družstva A – začátečníci, B – pokročilí 
a C – „profíci“. Většina z nás zanedlouho, až na začátečníky,  
řezala svah jako závodníci. Kupodivu se první den nikomu 
nic nestalo a my se mohli těšit na dny následující.

Úterý proběhlo také bez úrazů a všichni se bavili.
Ve středu většina z nás vstávala bez problémů a na sní-

dani jsme dorazili včas, protože jsme měli velký hlad. Po 
dopoledním lyžování jsme se najedli dobrého obědu. Jak-
mile jsme si odpočinuli, vyrazili jsme na výlet do Karlo-
vy Studánky. Tam jsme se společné fotili u zamrzlé fontá-
ny. Poté nám dali instruktoři rozchod a ještě z nich jeden 
dodal: „Kdo nebude za jednu hodinu tady, tomu sním na 
večeři buchtičky s krémem.“ Proto jsme se raději rozhod-
li dokoupit své zásoby jídla a pití. Po návratu do chaty na 
nás opravdu čekaly buchtičky s krémem, večerní program 
a odchod do postelí.

Ve čtvrtek se po náročném výletě nechtělo nikomu vstá-
vat, ale služba nás nakonec vytáhla z postelí. Tento den jsme 
se vydali „běžkovat“. Každý z nás ujel dvanáct kilometrů, 
i když byl k smrti vyčerpaný. „Tak jsme to nakonec zvládli,“ 
oddechl si instruktor. Po večeři na nás čekal karneval.

V pátek jsme lyžovali naposled, všichni jsme svištěli 

Vypracoval Tomáš Mrkva

jako draci. Po večeři nám instruktoři oznámili: „Jděte se 
sbalit, protože ráno na nikoho čekat nebudeme.“

V den odjezdu se všechno seběhlo velmi rychle. Pokoje 
byly uklizené, zavazadla i žáci v autobuse. Pan řidič natanko-
val a my se vydali zpět domů. 
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Se zimou odešla i další sezóna pinkponkářů 
Sokola Vracov. I letos dosáhli výsledků, se který-

mi mohou být právem spokojeni.
A družstvo hrající 3. ligu mužů tuto kvalitní soutěž udrželo i 

pro příští rok. V polovině svých utkání dokázalo mužstvo bodovat 
(7 výher, 4 remízy, 11 porážek) a v konečném účtování obsadilo 
8. příčku. Stabilní sestava hrála ve složení Michal Trcala, Pavel 
Vašíček, Přemek Kouřil a Pavel Nikl (řazeno dle úspěšnosti). 

B družstvo letos hrálo krajskou soutěž II. třídy a po 20-ti 
výhrách a 2 porážkách  obsadilo s velkým náskokem první příčku 
s právem postupu do krajské soutěže I. třídy. Béčko nastupovalo 
v sestavě Martin Maňas, Mirek Vávra, Mirek Trcala a František 
Koutný (řazeno dle úspěšnosti). 

Další 3 vracovská družstva hrála okresní soutěže (ligu, přebor 
a soutěž) a všechna se ve svých soutěžích bez problémů udržela. 
V těchto soutěžích mužů pravidelně dostávají příležitost mladé 
naděje Sokola Vracov: Martin Rachůnek, Tomáš Vašíček, Matěj 
Bednařík, Jan Valko či Ondra Studnička. Dva prvně jmenovaní si 

Rozpis FC Vracov jaro 2012

Stolní tenisté zakončili sezónu
letos dokonce odbyli premiéru 

i v B družstvu v krajské soutěži mužů.
 Ani v soutěžích jednotlivců vracovští pinkponkáři neodešli 

s prázdnou. Potřetí za sebou získal Michal Trcala v konkurenci 
ligových oddílů Hodonína a Strážnice titul okresního přeborníka 
ve dvouhře mužů, a to je mu teprve 20 let. Titul přidal navíc i 
ve čtyřhře s Přemkem Kouřilem. Nejen okres, ale i kraj si začíná 
zvykat na to, že se s Vracovem musí počítat i v mládežnických 
kategoriích. Kvarteto starších žáků Rachůnek, Vašíček, Valko a 
Studnička získalo titul okresních přeborníků v družstvech star-
ších žáků a na krajských přeborech obsadilo vynikající 2. místo. 

O vracovskou stolnětenisovou mládež se již dlouhá léta stara-
jí předseda oddílu Radek Šnajdr a Jara Stuchlík, letos k nim přibyl 
odchovanec oddílu Ondra Horký. Jejich zásluhou se tak každé 
úterý a čtvrtek schází v sokolovně bezmála dvacítka žáků, která 
na šesti stolech zlepšuje své dovednosti. Trenérům mládeže patří 
za jejich práci velký dík. 

Více o vracovském stolním tenise na 
                                                 http://www.stolnitenis.vpnet.cz 

Martin Maňas

Krajská soutěž mužů II. třídy, skupina B 
1. Sokol Vracov B 22 20 0 2 0 216:81 82
2. Slovan Hodonín B 22 16 4 2 0 209:114 74
3. SKST Hodonín D 22 15 3 4 0 197:143 70
4. Slavoj Rohatec 22 12 2 8 0 174:154 60
5. SKST Dubňany B 22 11 2 9 0 168:166 57
6. Družstevník Hostěradice 22 10 5 7 0 185:147 57
7. Agrotec Hustopeče C 22 9 3 10 0 163:177 52
8. Sokol Vranovice 22 9 2 11 0 167:173 51
9. Orel Únanov 22 9 1 12 0 159:189 50
10. MSK Břeclav 22 8 0 14 0 147:185 46
11. Sokol Moravský Krumlov 22 1 0 21 0 95:216 25

1. Sokol Čechovice A 22 16 3 3 0 204:118 57
2. SKST Hodonín B 22 15 4 3 0 205:147 56
3. Baník Mikulčice A 22 12 3 7 0 188:151 49
4. Sokol Lanžhot A 22 12 3 7 0 185:173 49
5. TTC Sokol Znojmo A 22 10 5 7 0 178:170 47
6. Jiskra Litomyšl A 22 9 4 9 0 165:173 44
7. Moravská Slavia Brno C 22 9 2 11 0 167:175 42
8. Sokol Vracov A 22 7 4 11 0 168:191 40
9. KST Dolní Němčí A 22 7 3 12 0 159:185 39
10. Sokol Žďár nad Sázavou A 22 6 4 12 0 158:188 38
11. SKST Hodonín C 22 4 4 14 0 151:196 34
12. Sokol Chrudim A 22 4 3 15 0 142:203 33

Konečné tabulky 2011/2012
3. liga mužů, skupina D
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VRKOT2 - VRacovský KOuzelný Týden
Vrkot, neboli Vracovský kouzelný týden začíná v sobotu  9. června. 
Letos je ovšem neobvyklý, slavnostní a prostě tak trochu jiný. Především v tom, že netrvá jen týden jak napovídá název, ale dva 

týdny, takže tentokrát máme Vrkot „na druhou“. Nabízí se otázka: Proč taková změna? Odpověď je jednoduchá. Dům dětí a mlá-
deže v letošním roce slaví 30 let od svého vzniku.  A není to ve Vracově jediná organizace, které na rok 2012 připadá výročí. Také 
FC Vracov slaví. Fotbalový klub si připomene už 80 let. Proto nás napadlo se spojit a naše „narozeniny“ oslavit společně.

Na  návštěvníky čeká pořádná dávka zábavy, odreagování, sportovního zápolení a soutěží. Poslání se ani letos nemění. Zapojit 
co nejvíce lidí, ať už dětí nebo dospělých, aby si prostě každý z nabídky akcí vybral. Čtrnáctidenní štafetu odstartuje  BABY CUP 
v kuželkách  a v sobotu 23. června zakončí exhibiční utkání FC VRACOV versus Zbrojovka Brno. 

Zbytek opravdu pestrého programu najdete v přehledu jednotlivých akcí a nezbývá si než přát, aby jste si všichni vybrali a svou 
účastí se do našich akcí i zapojili. Přejeme všem dobrou zábavu.

So 9.6. Kuželna  BABY CUP – turnaj v kuželkách
  KD   Splašené nůžky - komedie s detektivní zápletkou, v  níž detektivem jsou i diváci Divadlo Zlín
Ne 10.6. DDM   Vystoupení ve dvoře – Lipinka, mažoretky a moderní tanec
Po 11.6.   Vodojem cup – závody kol do vrchu na cestě k vodojemu 
St 13.6. Březíčko  Den bez úrazu – ukázka záchranných složek
Čt 14.6. KD  Sněhurka a sedm trpaslíků  
Pá 15.6. Březíčko  Stezka odvahy 
So 16.6. Stadion   Turnaj mladší přípravky
  Stadion  Turnaj žáků
   Březíčko  Taneční zábava – Hraje kapela Darkil
Ne 17.6 Stadion    Turnaj starší přípravky
   Březíčko  Eva a Vašek – taneční odpoledne
St 20.6. DDM  Setkání pracovníků
Pá 22.6. DDM   Táboráček – prezentace kroužků
So 23.6  Stadion  Pouliční turnaj - za účasti hráčů dorostu, B mužstva a ostatních
  Stadion   Exhibiční utkání FC Vracov – Zbrojovka Brno (ligový hráči z let 1990 až 2005)
  Stadion  Diskotéka 

Bližší informace k akcím na www.ddmvracov.cz ,tel.: 518 628 472

Zelená stezka 

naučně a zábavně

Máte kolo, koloběžku, in line brusle? 
Tak přijeďte na stezku Vracov – Vlkoš 
a ke koupališti strávit pohodové odpo-
ledne (hádanky, výtvarné dílny).

Neděle 22.dubna 2012
od 15.00 do 18.00 hodin

Pro každého účastníka odměna!!!

Letní tábory ve Vracově:
tábory jsou určeny 
dětem 1. – 4. třída

LT č. I.  9. – 13. 7. PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
   Vracov
   strava /snídaně, oběd, svačina/, pitný režim, vstupné …
   Program PO- PÁ  8.30 – 16:00 HODIN  
.
LT č.II.  16. – 25. 7.  PO STOPÁCH INDIÁNŮ
     Vracov
    ubytování v pevné budově DDM, 5x denně strava, 
   pitný režim, výlety, vstupné 

LT č.III.  13. – 22. 8.   POHÁDKOVÉ  LÉTO
   Vracov
   ubytování v pevné budově DDM, 5x denně strava, 
   pitný režim, výlety, vstupné      

Letní tábor mimo Vracov
tábor je určen pro děti 1.- 9.třída

LT č. IV.  31.7. - 11. 8.  PIRÁTEM PROTI SVÉ VŮLI
   Brtnice, hájenka Černé lesy
   ubytování v chatkách a pevné budově,  5x denně strava, 
   pitný režim, výlety, vstupné, doprava  

Více informací o LT 2012 na: www.ddmvracov.cz/Tabory.htm, tel.: 518 628 472
      



strana 21duben 2012 Vracovský zpravodaj

Znáte dvouměsíčník Malovaný kraj?
Jde o nekomerční celobarevný vlastivědný a národopis-

ný časopis Slovácka, který začal být vydáván již v roce 1946. 
Dozvíte se v něm o historii této oblasti, místním folkloru, 
přírodě, zajímavých osobnostech, výtvarném umění, archi-
tektuře, archeologii, turistice a nejnověji též o tradičních 
lidových jídlech regionu. Samozřejmě nechybějí ani oblíbené 
vzpomínky pamětníků, kalendář kulturních a společenských 
akcí na jihovýchodní Moravě a pohled do obsahů periodik 
vydávaných v celé řadě obcí. Možnost poslat do časopisu 
svůj článek mají odborníci i občané se zájmem o historii 
a folklor svého domova.

Za několik desetiletí trvání Malovaného kraje neexistuje 
na Slovácku vesnice nebo město, o kterých by se v časopise 
nepsalo, a to samozřejmě včetně Vracova a okolí. Stejně tak 
může být článek o Vracovu uveřejněn v některém z příštích 
vydání periodika

Malovaný kraj – to je tradice pojatá moderně. Můžete se 
o tom přesvědčit třeba na www.malovanykraj.cz, kde jsou 
podrobnější informace o časopise, či na www.publero.com, 
kde si kompletní ukázkové číslo dvouměsíčníku lze prohléd-
nout v elektronické podobě.

Redakce Malovaného kraje, 17. listopadu 1a, 690 02 
Břeclav (tel. 602 575 463; malovanykraj@seznam.cz) Vám na 
vyžádání ráda pošle na ukázku výtisk časopisu zdarma přímo 
domů. Na uvedených kontaktech je možno vyřídit též předplat-
né - jako dárek jej ocení např. i rodáci ze Slovácka bydlící dnes 
mimo region. 
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